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مسکن تداوم دارد

رئیس انجمن صنفی کارفرمایی زنان فعال اقتصادی ساختمانی گفت: با شرایط فعلی 
اقتصادی کشور، گرمی بازار را در بخش مسکن شاهد نیستیم و معتقدم روند فعلی 

رکود این بازار تداوم خواهد داشت.
به گزارش خبرنگار مهر، مرجان هوشیار رئیس انجمن صنفی کارفرمایی زنان فعال 
اقتصادی ساختمانی امروز )چهارشنبه، ۲۱ آذر( در نشست خبری با اشاره به اینکه با 
توجه به وضعیت فعلی بازار مسکن رکود تداوم خواهد داشت، گفت: این انجمن، دو 
موضوع اصلی محیط زیست و کاهش نخاله های ساختمانی را در موضوع 
ساخت وسازهای کشور دنبال می کند. با کاهش مشکلات در این دو عرصه مهم، 

بهبود کیفی وضعیت ساخت و سازها در کشور را شاهد خواهیم بود.

شعار تولید صادرات محور 
بدون برنامه محقق نمی شود

چالش های نهضت ملی مسکن در تهران؛

  بانک ها کنار کشیدند
 و مردم ضرر کردند

 بنگاه داری بانک ها 
به تورم دامن زد

رهبر انقلاب درس هاوعبرت های حادثه سوریه را تبیین کردندرهبر انقلاب درس هاوعبرت های حادثه سوریه را تبیین کردند

خالی کردن دل مردم خالی کردن دل مردم 
جرم استجرم است

 مدیریت درمان تامین اجتماعی استان اصفهان به منظور تکمیل کادر 

درمان به تعداد محدود از  پزشکان متخصص در رشته های داخلی، 

داخلی مغزواعصاب، قلب و عروق، ارتوپدی، گوش و حلق و بینی، جراح 

اعصاب، نفرولوژی، طب فیزیکی و توانبخشی، رادیولوژی و پزشکان 

عمومی مسلط به کار در اورژانس، مسلط به درمان بیماری های مزمن 

)دیابت، فشارخون، قلب و عروق و ...( و دارای 3 سال سابقه کار بالینی،  

و  نائین  خوانسار،  های  درمانگاه  در  اشتغال  جهت  داروساز  پزشک 

اردستان و دندانپزشک به صورت قراردادی از طریق انجام مصاحبه 

حضوری دعوت به همکاری می نماید. متقاضیان واجد شرایط می توانند 

تا تاریخ 25 /9 /1403 در ساعات اداری با تماس با تلفن 32657940 و  یا 

مراجعه به مدیریت درمان تامین اجتماعی اصفهان )واقع در اصفهان، 

پل غدیر، ساختمان غدیر، طبقه 5(  اداره هماهنگی ونظارت بیمارستان 

 / اداره مدیریت پلی کلینیک ودرمانگاه ها  نسبت به تکمیل فرم مربوطه 

و ارایه رزومه کاری خود اقدام نمایند.
اداره روابط عمومی مدیریت درمان تامین اجتماعی اصفهان

فراخوان جذب پزشک  عمومی 
 پزشک متخصص  / پزشک داروساز  / دندانپزشک

محسن صانعی شهردار آران و بیدگل

شهرداری آران و بیدگل در نظر دارد به استناد مصوبه شماره 1713 مورخ 1403/09/06 شورای اسلامی شهر آران و بیدگل نسبت به اجاره و بهره برداری خانه تاریخی بنی طباء به 
صورت گردشگری واقع در خیابان سیدالشهداء ماهانه به مبلغ 250.000.000 ریال، از طریق مزایده عمومی به شرح ذیل اقدام نماید:

1- ایداع سپرده ای که از پنج درصد مبلغ کل برآورد کمتر نباشد به صورت نقد یا اسناد خزانه یا ضمانت نامه بانکی.
2- برندگان اول و دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

3- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
4- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به موضوع در اسناد مزایده مندرج است.

5- کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت و تحویل اسناد مزایده تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد 
شد.

6- متقاضیان شرکت در مزایده در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر 
سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

7- مهلت و نحوه و محل دریافت و قبول اسناد: شرکت کنندگان می توانند از تاریخ انتشار نوبت دوم این آگهی در تاریخ 1403/09/22 مهلت دارند حداکثر تا تاریخ 1403/10/01 نسبت 
به دریافت اسناد مزایده اقدام و حداکثر تا تاریخ 1403/10/12 نسبت به تحویل پیشنهادها اقدام نمایند و بازگشایی پاکت ها در مورخ 1403/10/13 خواهد بود.

آگهی مزایده )مرحله اول(

ت دوم
نوب

احمد ممیوند- سرپرست سازمان ساماندهی مشاغل شهری شهرداری بروجرد

سازمان ساماندهی مشاغل شهری شهرداری بروجرد درنظر دارد مزایده اجاره مزایده اجاره مغازه های 

بلوار بهشت را از طریق مزایده عمومی  و درون سامانه ستاد به شماره سیستمی 5003091714000067به 

متقاضیان حقیقی و حقوقی با شرایط مندرج در سامانه ستاد واگذار نماید .

سایت به  مزایده  اسناد  دریافت  و  بیشتر  اطلاعات  کسب  جهت  توانند  می  متقاضیان    

www.setadiran.ir و یا آدرس لرستان بروجرد خیابان شهید باهنر مراجعه نمایند )شماره تماس   

)06642626174

آگهی مزایده اجاره 5 ساله مغازه های بلوار بهشت

ت دوم
نوب
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مولدسازی؛ راهکاری جهانی با چالش های 
ملی

مولدسازی دارایی های دولت در ایران، سیاستی است که می تواند از یک سو موجب رشد اقتصادی 
شده و از سوی دیگر با نگرانی  هایی از تجارب و پیامدهای منفی خصوصی  سازی در کشور همراه 

است.
به گزارش خبرگزاری مهر، مصوبه مولدسازی دارایی های دولت که با الهام از تجربه جهانی طراحی 
شده است، هدف بهبود عملکرد اقتصادی و کاهش هزینه های دولت را دنبال می کند. اما اجرای 
آن در کشور، با توجه به تجربه تلخ خصوصی سازی، از نگرانی های تشکیل فساد تا بروز نابرابری 
ثروت، چالش های زیادی را به همراه دارد. بر این اساس طی یک گفتگوی اختصاصی با یکی از 
صاحب نظران این حوزه به بررسی بیشتر این موضوع پرداختیم که این فرآیند تحت چه شرایطی 
می تواند به اهداف اقتصادی مد نظر برسد یا چگونه ممکن است مانند گذشته در دام پیامدهای منفی 

گرفتار شود!
مهدی منصوری بیدکانی )استاد اقتصاد دانشگاه( در مصاحبه اختصاصی با خبرنگار مهر گفت: 
مولدسازی دارایی های دولت، که مصوبه شصت و هفتمین جلسه شورای عالی اقتصادی و 
هماهنگی قوای سه گانه است و به سبب ناتوانی دولت ها در اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی با هدف 
فدرال رزرو است و در حقیقت یک  بهبود عملکرد داخلی دولت، عملااً نسخه بومی شده مولدسازی ِ

ابتکار جدید در عالم اقتصاد نیست.
وی در ادامه گفت: به طور کلی ، هر زمان که نسبت بدهی به GDP عدد نامطلوبی شود یا تأمین 
مالی پروژه های عمرانی دشوار باشد و یا جذب سرمایه گذاری خارجی با بحران مواجه باشد دولت ها 
به فکر کاهش بار مالی ناشی از مدیریت املاک و اموال غیر منقول می افتند. آمریکا، چین، انگلیس 
، فرانسه ، آلمان، ایالات متحده عربی، مالزی، سنگاپور از کشورهای پیشرو در مولدسازی هستند.

منصوری بیدکانی افزود: این قضیه در ایران هم اتفاق افتاد و این مصوبه هر گونه اقدام به طرفیت 
بخش غیردولتی است که منجر به ایجاد EVA )ارزش افزوده اقتصادی( برای دولت شود. این 
اقدامات شامل فروش از طریق بازار سرمایه، فروش به صورت نقد و اقساط، معاوضه، تهاتر، مشارکت 
با بخش غیردولتی، بهره برداری و حتی اوراق بهادارسازی به مرجعیت کارشناسی کانون کارشناسان 
 Economic Value یا EVA و مرکز وکلا است. گفتنی است در علم اقتصاد اصطلاح
Added در بسیاری از شرکت های بزرگ جهانی برای اندازه گیری عملکرد داخلی خود استفاده 

می شود.
او ادامه داد: در سی و ششمین جلسه هیأت عالی مولدسازی دارایی های دولت )مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۶  
که در محل نهاد ریاست جمهوری تشکیل شد، »پیشنهاد تمدید مهلت مصوبه شصت و هفتم 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا« مطرح و با تمدید مصوبه مذکور به مدت یک سال از 
تاریخ انقضا آن موافقت شد و عملااً اعتبار این مصوبه که دو سال از اسفند ۱۴۰۱ بود توسط هیأت 

عالی مولدسازی دارایی های دولت جدید )دولت چهاردهم( به مدت یک سال دیگر تمدید شد.
وی توضیح داد: طبق این مصوبه، اعضای هفت نفره هیئت عالی مولدسازی در تصمیمات از 
مصونیت و منع تعقیب در تصمیمات برخوردارند. البته املاک نظامی و امنیتی و سازمان انرژی اتمی 
از این مصوبه مستثنی هستند. اینکه این مصوبه از حیثت انطباق با قانون مشکلات اساسی دارد یا 

ندارد را به حقوق دانان می سپارم و بحث بنده در خصوص جنبه های اقتصادی این مصوبه است.
منصوری بیدکانی در ادامه افزود: در حقیقت این مصوبه برای جبران بخشی از کسری بودجه دولت 
و بهره برداری بهتر از دارایی هایی است که در راستای وظایف ذاتی دستگاه مشمول تعریف نشده اند 
و یا فاقد توجیه اقتصادی از جنبه سرانه استاندارد و یا ارزش منطقه ای و موقعیت جغرافیایی هستند

عضو مجمع نخبگان ایران گفت: در تبصره ۱ ماده ی هشت این مصوبه به صراحت از الزام سرانه های 
استاندارد کاربری های مورد نیاز هر دستگاه و تعداد کارکنان بهینه آن سخن گفته که به نظر بنده 
این کار جز مقدمات لازم قبل از ورود به مصوبه مولدسازی بود و از قبل می بایست در سادا )سامانه 

یکپارچه مدیریت اموال و دارایی های ملی( بارگذاری گردد.
این استاد دانشگاه اذعان داشت: مع الوصف این قانون یک سال دیگر هم تمدید شده است و اگر 
افرادی از اجرای کامل و دقیق آن سرپیچی کنند شامل انفصال از خدمات دولتی از یک تا پنج سال 
خواهند شد و چنانچه این مصوبه با قانونی مغایرت داشته باشد آن قانون تا انتهای اعتبار مصوبه 

مولدسازی موقوف الاجرا خواهد شد!
او در ادامه گفت: متأسفانه یا خوشبختانه کمتر از ده درصد رقم پیش بینی شده در بودجه از محل 

مولدسازی دارایی های دولت و واگذاری سهام شرکت های دولتی اجرا شده است.
وی با بیان اینکه پیش بینی این اعداد شیب نزولی داشته و از ۱۰۹ همت در ۱۴۰۲ به ۶۰ همت در 
۱۴۰۳ و به ۳۵ همت در ۱۴۰۴ تخمین زده شده است، گفت: پورمحمدی )رئیس سازمان برنامه(، 
اقتصاددان باهوشی است و به همین دلیل این رقم را در بستر واقعیت دیده است از طرفی می داند 
در تمام جهان یکی از چالش های اصلی مولدسازی احتمال بروز نوسانات شدید در بازار است لذا 
دولت یا باید دست به عصا حرکت می کرد یا با تعدیل عدد مولدسازی جلوی نوسانات را می گرفت 

و دقیقااً همین کار را کرد.
این استاد اقتصاد دانشگاه در پاسخ به تأثیر مولدسازی بر شرکت های بزرگ من جمله بانک ها گفت: 

این اتفاق هم تأثیرات مثبت دارد و هم تأثیرات منفی.
وی ادامه داد: اولین اثر مثبت آن در جامعه این است که بانک ها با فروش املاک و اموال مازاد، می توانند 
سرمایه اولیه خود را افزایش دهند و به این ترتیب، توانایی خود را برای اعطای تسهیلات افزایش 
دهند که این کار، اگر در بستر سیاست انقباضی با هدف کمک به تولید دانش بنیان و اشتغال آفرین 

تعریف شود موجبات رشد اقتصادی را هم فراهم می کند.
او افزود: طبق ماده ۱۵ مصوبه مولدسازی نیمی از مبلغ واریزی حادث از مولدسازی دارایی های 
مشمول، توسط خزانه بلافاصله به حساب تملک دارایی های سرمایه ای دستگاه مشمول ستادی یا 
استانی واریز می گردد لذا از جمله دیگر تأثیرات مثبت آن افزایش نقدینگی است که منطقااً برای 
سرمایه گذاری در پروژه های جدید، به پرداخت بدهی ها یا افزایش سرمایه در گردش منجر می شود 
به عنوان مثال مالزی با فروش برخی از دارایی های دولتی و سرمایه گذاری در پروژه های زیر ساختی، 
توانسته رشد اقتصادی خودش را شتاب دهد. امارات متحده عربی هم با مولدسازی و سرمایه گذاری 

در گردشگری توانسته موفقیت مطلوبی کسب کند.
منصوری بیدکانی در ادامه گفت: در این باره همچنین به بهبود نسبت های مالی نیز می توان اشاره 
کرد. با کاهش دارایی های ثابت و افزایش نقدینگی، نسبت های مالی شرکت ها مانند نسبت بدهی 
به دارایی ها بهبود می یابد. این بهبود، می تواند به افزایش اعتبار شرکت نزد سرمایه گذاران و بانک ها 
منجر شود. فروش املاک و اموال می تواند به تغییر ساختار دارایی های بانک ها منجر شود و آن ها را 

به سمت سرمایه گذاری در اوراق بهادار و سایر دارایی های مالی سوق دهد.
این اقتصاددان اذعان داشت: مزیت مهم دیگر این است که در ذیل مولدسازی هزینه های نگهداری 
و تعمیرات این دارایی ها کاهش یافته و این تعدیل هزینه ها می تواند به افزایش سودآوری شرکت 
کمک کند. حتی می توان این مطلب را به بهره وری هم نسبت داد، با فروش دارایی های غیرضروری، 
منطقااً شرکت ها می توانند بر فعالیت های اصلی خود تمرکز کنند لذا شیب بهره وری و کارایی بهبود 
می یابد.وی افزود: با کاهش دارایی های ثابت و افزایش نقدینگی، ریسک های ناشی از نوسانات 

ارزش املاک کاهش می یابد.
منصوری بیدکانی در باب تأثیرات منفی بیان کرد: به سبب آنکه سرمایه گذاران، شرکت را به عنوان 
بخشی از ارزش ذاتی سهام می دانند، عملااً با مولدسازی در کوتاه مدت، فروش دارایی های ارزشمند 

می تواند به کاهش ارزش سهام شرکت منجر شود.
او در ادامه افزود: تأثیر منفی دیگر، کاهش قدرت چانه زنی شرکت هاست. با فروش املاک و اموال، 

شرکت ها ممکن است بخشی از قدرت چانه زنی خود را در مذاکرات تجاری از دست بدهند.
این اقتصاددان ادامه داد: بخش دیگر هم این است که فروش برخی از املاک ممکن است به انتقال 
یا تعدیل نیروی کار منجر شود که این موضوع می تواند اثرات منفی )تبعات اجتماعی و اقتصادی( 

خاص خود را بر جا بگذارد.
منصوری بیدکانی افزود: در خصوص بحث زمین، در مولدسازی اهمیت موضوع دو چندان است. 
خوب به یاد دارم که استادم احمد توکلی می فرمودند زمین ابزار قیمت گذاری است و این ابزار نباید 
به دست سفته باز و معامله گر بیفتد. هرچند در تبصره ۲ ماده هشت مصوبه مولدسازی آن دسته از 
زمین هایی که بر اساس قانون جهش تولید مسکن در اختیار وزارت راه و شهرسازی هستند شامل 
مولدسازی نمی شوند اما از آن طرف در ادامه همان تبصره سازمان ملی زمین و مسکن، شرکت 
مادر تخصصی عمران شهرهای جدید و شرکت های تابعه آن و شرکت بازآفرینی شهری ایران، 
مجاز به مولدسازی دارایی هایشان هستند و از نظر اینجانب، این خطر بزرگ اگر اپیدمی شود از 
نابرابری درآمد عبور می کنیم و به نابرابری ثروت می رسیم این موضوع همان مطلبی است که استاد 
ما شروع نامه شان را در خطاب به ریاست محترم مجلس دوازدهم با »إِنِ�اَ للِ�َٰهِ وَإِنِ�اَ إِلِیَْهِ رَاجِعُونَ« آغاز 

کردند و بنده از این اتفاق به دلیل وجود امکان مفسده هراس دارم!
استاد اقتصاد دانشگاه افزود: لذا فرآیند فروش دارایی ها باید به صورت شفاف و با رعایت تمام قوانین 
و مقررات من جمله ماده های ۱۱ و ۱۲ و ۱۳ انجام شود تا از بروز هرگونه فساد و سوءاستفاده جلوگیری 

شود.

خالی کردن دل مردم جرم است/قضایای سوریه محصول اتاق فرمان 
مشترک آمریکا و رژیم صهیونیستی است

رهبر معظم انقلاب اسلامی با »تبیین لایه های مختلف حوادث سوریه، 
ترسیم منطق حضور ایران در این کشور، تشریح روند آتی تحولات 
منطقه و بیان درس ها و عبرت های قضایای سوریه«، تأکید کردند: این 
حوادث محصول یک نقشه آمریکایی-صهیونیستی است و گستره 
مقاومت با یافتن استحکام و انگیزه بیشتر در مقابل فشارها و جنایت ها، 

به حول و قوه الهی همه منطقه را فراخواهد گرفت.
به گزارش ایسنا، حضرت آیت الله خامنه ای صبح امروز؛ چهارشنبه ۲۱ 
آذر ۱۴۰۳ در دیدار هزاران نفر از قشرهای مردم، با اشاره به نقش آشکار 
یک دولت همسایه سوریه در حوادث این کشور، گفتند: با وجود این، 
قرائن متعددی وجود دارد که نشان می دهد توطئه گر، نقشه کش و اتاق 

فرمان اصلی، آمریکا و رژیم صهیونیستی هستند.
ایشان رفتار صهیونیست ها و آمریکایی ها با رخدادهای اخیر سوریه را 
یکی از این قرائن خواندند و افزودند: اگر اینها نقشه کش حوادث سوریه 
نبوده اند، چرا برخلاف دیگر کشورها ساکت ننشتند و با بمباران صدها 
مرکز زیرساختی، فرودگاه، مراکز تحقیقاتی، مراکز تربیت دانشمند و 

نقاط دیگر سوریه، عملااً در حوادث جاری دخالت کردند؟
رهبر انقلاب با اشاره به اعلام رسمی آمریکا مبنی بر حمله به ۷۵ نقطه 
سوریه در یکی دو روز اول حوادث، گفتند: صهیونیست ها هم علاوه بر 
هدف قراردادن صدها نقطه، سرزمین های سوریه را اشغال و تانک های 
خود را به دمشق نزدیک کردند و آمریکا که در حوادث مرزیِ بسیار 
کوچکتر در دیگر کشورها حساسیت فراوانی از خود نشان می دهد، نه 
فقط اعتراض نمی کند بلکه کمک هم کرده است. آیا این واقعیات 

نشان دهنده دست آنها در حوادث سوریه نیست؟
حضرت آیت الله خامنه ای در تشریح یکی از قرائن دیگرِ دخالت آمریکا 
و رژیم صهیونیستی در قضایای سوریه، گفتند: در روزهای آخر قرار بود 
برخی کمک ها و امکانات برای مردم یک منطقه سوریه  بخصوص 
زینبیه- ارسال شود اما صهیونیست ها همه مسیرهای زمینی را مسدود 
کردند و هواپیماهای آمریکایی و رژیم صهیونی با پروازهای گسترده، 
نگذاشتند این کمک ها از راه هوا هم منتقل شود. اگر آنها صاحب قضیه 
نیستند و با قرار گرفتن در پشت سر فلان گروه تروریستی یا مسلح با 

سوریه نمی جنگند، چرا از کمک به مردم سوریه جلوگیری کردند؟
رهبر انقلاب اهداف مهاجمانی را که از شمال و جنوب دنبال تصرف 
سرزمین های سوریه هستند، متفاوت خواندند و افزودند: در این میان 
آمریکا دنبال محکم کردن جای پای خود است اما زمان نشان خواهد 
داد که هیچ یک، به اهداف خود نمی رسند و بدون شک مناطق 

تصرف شده سوریه بدست جوانان غیور سوری آزاد خواهد شد.
ایشان در ترسیم روند تحولات آتی منطقه با تأکید بر اینکه آمریکا به 
توفیق الهی بدست جبهه مقاومت از منطقه اخراج خواهد شد، گفتند: 
عوامل استکبار خیال می کنند جبهه مقاومت بعد از سقوط دولت سوریه 
که طرفدار مقاومت بود، ضعیف شده است اما سخت در اشتباهند؛ چرا 

که اصولااً درک درستی از مقاومت و جبهه مقاومت ندارند.
حضرت آیت الله خامنه ای مقاومت را نه یک سخت افزارِ قابل شکستن 
و فرو ریختن، بلکه یک ایمان، تفکر، مکتب اعتقادی و تصمیم قلبی 
خواندند و افزودند: به همین علت، مقاومت با فشارها قوی تر می شود و 
انگیزه افراد و عناصر آن با دیدن خباثت ها، شدیدتر و دامنه آن گسترده تر 

خواهد شد.
ایشان قوی تر شدن حزب الله، حماس، جهاد اسلامی و دیگر نیروهای 
فلسطینی را زیر بار فشارهای ۱۴ ماهه اخیر، نشانه این واقعیت برشمردند 
و افزودند: فشار مصیبت ها و از دست دادن سید حسن نصرالله بسیار 
سنگین بود اما قدرت و مشت حزب الله محکم تر شد و دشمن هم با 

مشاهده این واقعیت، بدنبال آتش بس آمد.

رهبر انقلاب با یادآوری جنایات بی سابقه رژیم آدمکش در غزه و شهادت 
اشخاص برجسته ای مانند یحیی سنوار، گفتند: دشمن خیال می کرد 
مردم غزه زیر بمباران ها، علیه حماس قیام می کنند اما برعکس شد و 
مردم بیشتر از قبل طرفدار حماس و جهاد اسلامی و بقیه گروه های 

مجاهد فلسطینی شدند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید براینکه فراگیرشدن گستره مقاومت 
در همه منطقه، نتیجه قطعی فشارها و جنایات دشمنان خواهد بود، 
افزودند: آن تحلیلگر نادان و بی خبر که این حوادث را باعث ضعیف شدن 
ایران می داند، بفهمد که ایران قوی و مقتدر است و مقتدرتر نیز خواهد 
شد.ایشان مقاومت را واقعیتی ریشه دار در ایمان و باور ملت ها خواندند 
و افزودند: مقاومت به معنای ایستادگی در مقابل آمریکا و هر سلطه گر 
دیگر، و مخالفت با وابستگی و نوکری آمریکا، برای ملت ها یک عقیده 
بسیار مهم است و همین باور در ماه های اخیر باعث طرفداری پرشور 
ملت های منطقه و به تعبیری ملت های جهان از فلسطین و ابراز تنفر 

از صهیونیست ها شد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به گذشت بیش از ۷۵ سال از غصب 
فلسطین، گفتند: این مسئله باید در این مدت طولانی از یادها می رفت 
اما امروز ایستادگی ملت فلسطین و ملت های منطقه بر سر مسئله 
فلسطین، ده  برابر بیشتر از زمان غصب این سرزمین است و باور مشترک 

ملت ها به مقاومت، این شعله را افروخته تر کرده است.
ایشان همسویی با رژیم صهیونیستی را خط قرمز ملت ها دانستند و 
افزودند: صهیونیست ها و همدستانشان بدانند؛ براساس سنت الهی، 
جنایت پیروزی نمی آورد و امروز این سنت الهی و تجربه تاریخی در 

غزه و ساحل غربی رود اردن و لبنان در حال تکرار است.
رهبر انقلاب با اشاره به حضور ایران در سوریه در سالهای قبل، گفتند: 
نکته ای که اغلب بخصوص جوانان از آن بی اطلاعند این است که قبل 
از کمک ما به دولت سوریه، یعنی در مقطع حساس دفاع مقدس و در 
شرایطی که همه به نفع صدام و علیه ما کار می کردند، دولت سوریه با 
کمکی حیاتی به ایران و در حرکتی بزرگ و تعیین کننده، خط لوله انتقال 
نفت از عراق به مدیترانه را مسدود و صدام را از درآمد آن محروم کرد.

ایشان علت دیگر حضور جوانان و برخی فرماندهان ایرانی در سوریه و 
عراق را مقابله با فتنه داعش خواندند و افزودند: داعش بمب ناامنی بود 
و آنها به دنبال ناامن کردن سوریه، عراق و سپس حضور در ایران و 

ناامن کردن کشور ما به عنوان هدف اصلی و نهایی بودند.
حضرت آیت الله خامنه ای جلوگیری از سرایت ناامنی به ایران را علت 
مهم عزم جمهوری اسلامی برای مقابله با داعش برشمردند و 
خاطرنشان کردند: مسئولان ما خیلی زود متوجه شدند که اگر جلوی 

داعش گرفته نشود، ناامنی سراسر ایران را فراخواهد گرفت همچنانکه 
نمونه هایی از فجایع تروریستی آنها را مردم در حوادث مجلس، حرم 

شاهچراغ و کرمان مشاهده کردند.
رهبر انقلاب با اشاره به فرمایشی از امیرالمؤمنین که نباید گذاشت دشمن 
به خانه برسد چرا که ملتی که در خانه خود با دشمن درگیر شود ذلیل 
می شود، گفتند: بر این اساس بود که نیروهای ما و سردار شهید سلیمانی 
و همکاران او به عراق و سوریه رفتند و با سازماندهی و مسلح کردن 

جوانان آن کشورها، در مقابل داعش ایستادند و کمر آن را شکستند.
ایشان با اشاره به هدف داعش برای تخریب اعتاب و اماکن مقدسه در 
کربلا، نجف، کاظمین و دمشق مشابه اقدام آنها در انهدام گنبد حرم 
مطهر سامرا، گفتند: در مقابل دشمنی آنها با اعتاب مقدسه، معلوم بود 
که جوانان مؤمن، غیور و محب� اهل بیت اجازه تعر�ض نمی دهند و 

بی تفاوت نمی مانند.
حضرت آیت الله خامنه ای، نوع حضور نظامی جمهوری اسلامی در 
سوریه و عراق را حضوری »مستشاری« یعنی تشکیل قرارگاههای 
مرکزی، تعیین راهبردها و تاکتیک ها، حضور در میدان جنگ در مواقع 
ضروری و از همه مهمتر بسیج جوانان آن مناطق خواندند و افزودند: 
حضور ما در سوریه و عراق به معنی اعزام لشکرهایی از ارتش و سپاه 
برای جنگیدن به جای ارتش آنها نبود؛ چرا که این کار نه منطقی است 

و نه افکار عمومی آن را قبول می کند.
رهبر انقلاب با اشاره به درخواست های پُر شمار جوانان و بسیجیان بی تاب 
و مشتاق برای اعزام به سوریه در آن مقطع گفتند: عمده حضور نیروهای 
ما در آن مناطق، مستشاری و در مواقع اندک و ضروری به شکل حضور 

نیروهای غالبااً داوطلب و بسیجی بود.
ایشان، آموزش، سازماندهی و مسلح کردن گروهی چند هزار نفره از 
جوانان سوری برای مقابله با داعش به دست شهید سلیمانی را از اقدامات 
برجسته آن سردار سرافراز خواندند و با اظهار تأسف از انحلال آن گروه 
با تصمیم مسئولان نظامیِ سوری پس از چند سال، گفتند: بعد از 

خاموش شدن فتنه داعش، نیروهای ما عمدتا از سوریه بازگشتند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه جنگ اصلی باید به وسیله 
ارتش سوریه انجام می شد، افزودند: در کنار ارتش نیروهای بسیجی 
دیگر کشورها امکان جنگ دارند اما اگر ارتش، ضعف و بی همتی نشان 
دهد، کاری از نیروهای بسیجی برنمی آید که متأسفانه همین اتفاق در 

سوریه رخ داد.
ایشان افزودند: البته لازمه حضور در هر نقطه ای، همراهی و موافقت 
دولت آنجا است همانطور که در عراق و سوریه به درخواست دولت های 
آنها حاضر شدیم و اگر درخواستی نکنند راه بسته است و امکان کمک 

نخواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: وضعیت و مصائب کنونی سوریه 
نتیجه ضعف و کاهش روح مقاومت و ایستادگی است که ارتش سوریه 

از خود نشان داد.
رهبر انقلاب با مقایسه ضعف ارتش سوریه با روحیه بالای مسئولان ارشد 
نیروهای مسلح ایران و اصرار آنها برای کسب اجازه حضور در میدان و 
کمک به مقاومت، گفتند: امروز ملت ایران به ارتش و سپاه خود افتخار 
و مباهات می کند. البته در دوران طاغوت ارتش به قدری ضعیف بود 
که در مقابل تهاجم خارجی ایستادگی نکرد و در جنگ دوم، دشمن تا 

تهران پیشروی و آن را تصرف کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای در بیان چند نکته در خصوص حوادث سوریه 
و جبهه مقاومت گفتند: همه بدانند قضایا اینگونه باقی نخواهد ماند که 
گروهی بیایند در دمشق و به خانه های مردم تعرض کنند و رژیم 

صهیونی هم با بمباران و توپ و تانک پیشروی کند.
رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: قطعااً جوانان غیور سوری به پا خواهند 
خاست و با ایستادگی و حتی دادن تلفات، به این وضع فائق خواهند آمد، 
همچنانکه جوانان غیور عراق پس از اشغال آن به دست آمریکا، با کمک 
و سازماندهی و فرماندهی شهید عزیز ما توانستند دشمن را از خانه و 
خیابان های خود بیرون کنند. البته این کار در سوریه ممکن است زمان 

طولانی ببرد اما نتیجه، حتمی و قطعی است.
ایشان در بیان درس ها و عبرت هایی از حادثه سوریه برای مسئولان و 
آحاد ملت، گفتند: درس اول، غفلت نکردن از دشمن است. در سوریه 
دشمن با سرعت، عمل کرد اما آنها باید از قبل پیش بینی و جلوگیری 
می کردند همچنانکه دستگاه اطلاعاتی ما از چند ماه قبل گزارش های 

هشدار دهنده ای به مسئولان سوری منتقل کرده بودند.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: نباید از دشمن غافل شد و آن را حقیر 
م او اعتماد کرد؛ چرا که گاهی با لبخند و لحن خوش  شمرد یا به تبس�
حرف می زند اما با خنجری در پشت، منتظر فرصتی برای ضربه زدن 

است.
ایشان پیروزی و شکست و فراز و فرود شخصی و ملی را واقعیت زندگی 
خواندند و گفتند: مهم اینست که در فرازها مغرور نشد، چون غرور جهل 
می آورد و در شکست ها منفعل و مأیوس نشد، همچنانکه جبهه 

مقاومت از پیروزی مغرور و از ناکامی ها منفعل نمی شود.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: در ۴۶ سال پس از انقلاب، حوادث 
بزرگ و سختی را پشت سر گذاشته ایم همچنانکه روزی هواپیماهای 
صدام فرودگاه تهران را بمباران و در دل مردم ترس ایجاد می کردند  اما 
در مقابل همه حوادث گوناگون و تلخ، جمهوری اسلامی حتی یک 

لحظه دچار انفعال نشد.
رهبر انقلاب خطر انفعال را گاهی از خود حادثه بیشتر دانستند و گفتند: 
از مؤمن نباید انفعال سر بزند و دچار این احساس شود که کاری از او 
ساخته نیست و باید تسلیم شود. همانطور که در پیروزی ها نیز قرآن 
توصیه به شکر و استغفار از کوتاهی ها و پرهیز از غرور می کند. بنابراین 
در پیشرفت ها و موفقیت ها، غرور سم� است و در کوتاهی ها و مشکلات 

نیز انفعال، زهر است که باید مراقب هر دوی اینها باشیم.
ایشان با اشاره به عده ای که کارشان خالی کردن دل مردم و ترساندن 
آنها است، گفتند: برخی در خارج از کشور و با رسانه های فارسی زبان 
این کار را می کنند که جور دیگری باید با آنها برخورد کرد اما در داخل 
کسی نباید این کار را بکند و اگر کسی در تحلیل یا بیان خود به گونه ای 
سخن بگوید که معنای آن خالی کردن دل مردم باشد، جرم است و 

باید با آن برخورد شود.
حضرت آیت الله خامنه ای در پایان سخنانشان، ملت ایران را آماده به 
کار خواندند و تأکید کردند: به توفیق الهی، ریشه صهیونیسم و عوامل 

خبیث غربی در این منطقه کَنده خواهد شد.

رهبر انقلاب درس هاوعبرت های حادثه سوریه را تبیین کردند

خالی کردن دل مردم جرم است

رئیس جمهور در جلسه هیئت دولت اعلام کرد که تا تابستان سال آینده ادارات 
دولتی مجهز به پنل های خورشیدی برای تولید برق می شوند.

به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان در جلسه امروز؛ چهارشنبه ۲۱ آذر ۱۴۰۳  
هیئت دولت بر تلاش برای جلوگیری از قطع گاز و برق واحدهای صنعتی تأکید 
کرد و گفت: باید تمامی دستگاه ها و مسئولان ذی ربط تلاش کنند ناترازی انرژی 
به جایی نرسد که مجبور شویم برق صنایع را قطع کنیم. تعطیل شدن صنایع به 
خاطر نرساندن خوراک گاز و برق به معنای کمبود اقلام و کالاها در آینده است و 

نباید اجازه دهیم چنین اتفاقی بیفتد.
وی با یادآوری نام گذاری امسال به عنوان »جهش تولید با مشارکت مردم« از سوی 
مقام معظم رهبری، افزود: به هر شکلی نباید اجازه دهیم صنایع به خاطر ناترازی 
حوزه انرژی تعطیل شود، آن هم در سالی که مقام معظم رهبری به نام تولید آن 

را نامگذاری کرده اند.
وی به ضرورت کاهش مصرف خانگی برق و گاز تأکید کرد و گفت: اگر صرفاً ۲ 
درجه کاهش دما را داشته باشیم، می توان تا ۵۰ میلیون مترمکعب در مصرف گاز 

صرفه جویی کرد. تمامی دستگاه های تبلیغاتی از صدا و سیما تا امامان جمعه 
می توانند مردم را دعوت کنند که این اتفاق بیفتد.

رئیس جمهور همچنین درباره برنامه های دولت برای افزایش تولید برق در ماه های 
آینده، گفت: برنامه های زیادی برای تولید برق از طریق پنل خورشیدی و 
نیروگاه های بادی داریم که یکی از آنها تجهیز ادارات دولتی به پنل های خورشیدی 
است. ضمناً دولت آمادگی دارد تا مجوزهای لازم به بخش خصوصی برای فعالیت 

در تولید انرژی پاک را صادر کند.

عضو هیئت نمایندگان اتاق تهران گفت: بخشی از تورم های فزاینده محصول 
عملکرد بانک ها در حوزه بنگاه داری است و متأسفانه سیستم بانکداری با 

ناکارآمدی، مشکلات اقتصادی بسیاری را ایجاد کرده است.
مهراد عباد عضو هیئت نمایندگان اتاق تهران در گفتگو با خبرنگار مهر ضمن انتقاد 
از عملکرد بانک ها در زمینه بنگاه داری اظهار کرد: در اصل هیچ وقت وظیفه بانک ها 
بنگاه داری نبوده اما در چند ده سال اخیر می بینیم بسیاری از بانک ها به بنگاه داری 
روی آوردند و کارخانه هایی را خریداری کردند و حتی در فعالیت های غیر مولد 

وارد شدند.
وی عنوان کرد: یکی از مشکلات اساسی ایجاد شده به واسطه ورود بانک ها به 
بنگاه داری این بوده است که رقبای بخش خصوصی بیشتر شده است. به صورت 
عادی دولت در کشور ما رقیب بخش خصوصی است اما در این سال ها بانک ها هم 
به این حوزه وارد شدند و در صنایع مختلف به صورت جدی سرمایه گذاری 

می کنند.
عضو هیئت نمایندگان اتاق تهران افزود: همین باعث شده رقابت ناسالم و نابرابری 
با بخش خصوصی ایجاد شود و مسلماً بخش خصوصی که توان رقابت با این سرمایه 

هنگفت را ندارد و هر روز مشکلاتش بیشتر می شود.
عباد تصریح کرد: در این سال ها بانک ها به جای کمک به بخش خصوصی و 
شرکت های کوچک و متوسط، سرمایه خود را صرف بنگاه داری کردند و خودشان 
کسب و کارها را مدیریت می کنند و همین موضوع منجر به دور شدن بانک از 
وظایف اصلی خود مانند اعطای تسهیلات و اعطای وام و کمک به بخش خصوصی 

غافل شوند.
وی بیان کرد: شرکت های بزرگ ما به واسطه ارتباط ها و رانت هایی که دارند امکان 
بهره مندی از تسهیلات بانک را دارند اما شرکت های کوچک امکان تأمین مالی از 
طریق بانک از آنها گرفته شده و تسهیلاتی به این شرکت ها داده نمی شود مگر در 

صورت وجود رابطه و ضابطه خوب.
عضو هیئت نمایندگان اتاق تهران تاکید کرد: عملاً بانک ها بدون گرفتن ضمانت 
ملکی، هیچ ضمانتی اعطا نمی کند و بیشتر منابع تسهیلاتی را به خودشان و 

کارمندانشان پرداخت می کنند و تأمین کننده سرمایه خودشان شدند.
عباد اضافه کرد: این فرآیند معضل بزرگی ایجاد کرده است و دقیقاً به دلیل اقدامات 
غیرتخصصی، بنگاه های سوددهی هم ایجاد نکردند و مشکلات مالی زیادی دارند 
که ناترازی بانک ها را به همراه داشته و عملاً بسیاری از بانک های ما ورشکسته 

شدند.
وی در پایان بخشی از تورم های فزاینده موجود در سال های اخیر را محصول 
عملکرد بانک ها در حوزه بنگاه داری دانست و خاطرنشان کرد: متأسفانه سیستم 
بانکداری ما درگیر فساد است و با ناکارآمدی، مشکلات اقتصادی بسیاری را ایجاد 

کرده است.

یک کارشناس حوزه اقتصاد مقاومتی گفت: چند سالی است سخن از تولید 
صادرات محور می شود اما برای تحقق آن برنامه ای نداریم.

به گزارش خبرگزاری مهر، چهارمین نشست از یازدهمین همایش سالانه اقتصاد 
مقاومتی با موضوع »الزامات تبدیل ایران به هاب غذایی منطقه« برگزار شد. در 
این نشست پیرامون راهبرد »تبدیل ایران به هاب غذایی منطقه« و اهداف و آثار 
این راهبرد پرداخته شد و کارشناسان و مسئولان درباره موانع و الزامات تبدیل 
شدن ایران به هاب غذایی در دو شاخه ترانزیت و فرآوری گفتگو کردند و 
نیازمندی های هر دستگاه برای تحقق راهبرد »تبدیل ایران به هاب غذایی 

منطقه« مطرح شد.
فردین کریمی، کارشناس اندیشکده اقتصاد مقاومتی گفت: امنیت غذایی کشور 
متزلزل است. چرا که ما واردکننده کالاهای اساسی هستیم که سایر مؤلفه های 
اقتصادی مانند تورم بر شدت تزلزل افزوده است. از منظر سیاسی و اجتماعی نیز 

نیل به امنیت غذایی واجد اهمیت است.وی اظهار کرد: دومین موضوع، بحث 
ارزآوری است. در شرایط تحریمی کشور باید با تلاش بیشتری موضوع را دنبال 
کنیم. ایجاد هم پیوندی اقتصادی به سایر کشورهای منطقه سوالی است که باید 
به آن پاسخ داد. تصور ما بر آن است که ظرفیت ها و مزیت های جغرافیایی به صورت 
بی انتها مزیت دارد. این در حالی است که مسیر کشورهای منطقه در انعقاد 

قراردادها و پیگیری کریدورها برخلاف موضوع فوق دلالت دارد.
وی افزود: چندین سال است که بر تولید صادرات محور تاکید داریم که برنامه ای 
برای آن نداریم. در دولت گذشته احیای ظرفیت های کارخانه های آرد کشور در 
دستور کار قرار گرفت و اجرا شد اما عدم هماهنگی های سیستمی باعث عدم 
استفاده بهینه از ظرفیت ها شده است. آنچه که هاب امنیت غذایی باید برای ما 
ایجاد کند این است که ظرفیت های جغرافیایی و اقتصادی برای رسیدن به یک 
ارزآوری مستمر به کار گرفته شود.کریمی ادامه داد: اولین چالش عدم ثبات در 

قوانین است. ناپایداری در قوانین به بخش خصوصی اجازه اعتماد به دولت را 
نمی دهد. در خصوص چالش بیرونی باید به این موضوع اشاره کرد که از یک سو 
روسیه علاقه مند به تبادل اقتصادی با ایران است در عین حال، کاربست تعرفه ۵۰ 

تا ۶۰ درصدی بر روی گندم از سوی طرف روسی مانع است.
این کارشناس حوزه اقتصاد مقاومتی اضافه کرد: سرمایه گذاری در حوزه ترانزیت 
را لازم دانست و افزود: در زمینه فرآوری سرمایه گذاری هایی شده است که 
متأسفانه از ظرفیت های آن استفاده نکرده ایم. چند صد کارخانه با بیش از ۲۰ 

میلیون تن ظرفیت مازاد وجود دارد که استفاده نشده است.
وی تصریح کرد: مسئله رفع تعهد ارزی نیز یکی از چالش های فعلی است. بانک 
مرکزی صرفاً بر روی بازگشت ارز تاکید دارد در حالی که طبق قانون، صادرات به 
افغانستان و عراق نیاز به رفع تعهد نداشت، اما به یکباره قانون تغییر کرد. وضع 

الزام رفع تعهد ارزی در سال ۱۴۰۰ صادرات آرد را به صفر رساند.

پزشکیان خبر داد:

 تجهیز ادارات دولتی به پنل های خورشیدی

بنگاه داری بانک ها به تورم دامن زد

شعار تولید صادرات محور بدون برنامه محقق نمی شود
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بهرام سبحانی، رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران گفت: حجم گاز مصرفی در 
زنجیره فولاد کشور از سنگ آهن تا محصول نهایی تنها چهار درصد از گاز تولیدی 
است و این سوال از وزارت نفت وجود دارد که چرا در مواقع کمبود گاز بلافاصله به سراغ 

فولادی ها می رود و گاز این صنعت را قطع می کند.
بهرام سبحانی، رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران در گفت وگو با ایراسین در 
خصوص قطعی گاز و برق صنایع فولادی و به ویژه فولاد مبارکه اظهار کرد: حجم گاز 
مصرفی در زنجیره فولاد کشور از سنگ آهن تا محصول نهایی تنها چهار درصد از گاز 
تولیدی را شامل می شود و ۹۶ درصد آن در جاهای دیپر مورد استفاده قرار می گیرد و 
از این رو قطعی گاز صنعت فولاد تأثیری در تأمین این نوع سوخت در دیگر بخش ها 

ندارد.
وی افزود: در این شرایط هر حرکت کوچکی در حوزه کنترل مصرف و صرفه جویی 
می تواند گاز صنعت فولاد را تأمین کند، این سوال از وزارت نفت وجود دارد که چرا در 
مواقع کمبود گاز بلافاصله به سراغ فولادی ها می رود و گاز این صنعت را قطع می کند

رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با بیان اینکه قطعی گاز در صنعت فولاد منجر 
به ایجاد مشکلاتی در حوزه اشتغال، صادرات، تأمین نیاز داخل صنعت خودروسازی، 
لوازم خانگی و دیگر صنایع وابسته به فولاد می شود، اضافه کرد: از همه مهم تر شرکتی 
مانند فولاد مبارکه با چند ۱۰ هزار نیرو با توجه به این شرایط در زمینه پرداخت حقوق 
و عیدی و پاداش دچار مشکل خواهد شد و شرایط ایجاد شده در زمینه قطعی گاز و 

برق منابع شرکت های تولیدی را از بین می برد و امکان تولید را از آنها می گیرد.
وی اضافه کرد: از سوی دیگر سازمان های دولتی مانند سازمان امور مالیاتی، بیمه 
تأمین اجتماعی، بانک ها و.... در حوزه مطالبات مساعدتی را با شرکت های تولیدی 

ندارند و این شرایط نیز آزاردهنده است.
سبحانی در خصوص تأثیر قطعی گاز و برق در بورس کالا نیز گفت: شرکتی بورسی 
مانند فولاد مبارکه چنانچه نتواند به هر دلیلی تولید کند، سودی که مورد انتظار سهامدار 

بوده را نمی تواند تأمین کند و این امر اثر منفی بر روی بازار سرمایه خواهد داشت.

رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران:

زنجیره فولاد تنها ۴ درصد گاز کشور را مصرف می کند

همـراهی و همـکاری پرسـنل پرتـلاش شـرکت آلومینای ایـران و برنامـه ریزی و 
پیگیـری هـای مدیریتی منجر بـه تغییر و افزایـش ظرفیت  پروانه احـداث نیروگاه 
خورشیـدی تجدیدپذیـر و پـاک از ۳۰ بـه ۶۰ مـگاوات در شـرکت آلومینـای ایران 

گردید.
روابـط عمـومی و امـور اجتمـاعی شـرکت آلومینـای ایران ضمـن اعـلام این خبر، 
اخـذ ایـن موفقیـت را که نتیجه کار گروهی و همراهی تمامی ارکان شـرکت اسـت 

به تمامی پرسنل و مدیریت پرتلاش مجموعه تبریک می گوید.  
در متن پیام روابط عمومی آمده است؛

بـا کمـال افتخار و مسـرت، موفقیت بزرگ شـرکت آلومینـای ایران در اخـذ پروانه 
احـداث نیـروگاه خورشیـدی تجدیـد پذیر و پاک بـا ظرفیت ۶۰ مـگاوات در زمینی 
بـه وسـعت ۹۰ هکتـار را بـه تمـامی پرسـنل و همـکاران عزیـز تبریـک عـرض 

می نماییم.
ایـن دسـتاورد ارزشـمند نتیجـه زحمـات و تلاش های بی وقفه شـما عزیزان اسـت 
کـه بـا همت و همکاری در راسـتای توسـعه پایـدار و اسـتفاده از انرژی های تجدید 

پذیر گام برداشته اید. 
اینجاسـت که وفاق، همدلی و همبسـتگی بار دیگر رخ نشـان داد و نتیجه ی تلاش 
هـا و پیگیـری هـا و حمایت ها به ثمر نشسـت و شـرکت آلومینای ایـران موفق به 

اخـذ پروانـه ی احـداث نیـروگاه تجدید پذیـر و پـاک خورشیدی با ظرفیت اسـمی 
۶۰ مگاوات گردید.

شـایان ذکر اسـت کـه این موفقیت بدون رهبـری و مدیریت مدبرانـه رئیس هیات 
مدیـره و سرپرسـت محترم و تمامی شـما پرسـنل سـخت کـوش امکان پذیر نبود 

که جای قدردانی دارد.
امیدواریـم ایـن پـروژه نویدبخش آغاز فصلی جدید در صنعت انرژی کشـور باشـد 
و بـا تـلاش و همت شـما، شـاهد تحقـق اهـداف بزرگ تـری در زمینـه انرژی های 

تجدید پذیر در شرکت آلومینای ایران باشیم.
روابـط عمـومی و امور اجتماعی شـرکت آلومینای ایران ضمن خسـته نباشید و خدا 
قـوت بـه همه ارکان، کسـب ایـن افتخار، دسـتاورد و موفقیت را به همه ی پرسـنل 
پرتـلاش و مدیریت ارشـد شـرکت تبریـک گفتـه و آرزوی موفقیت بـرای همگان 

دارد. 
امیـد اسـت در آینـده نزدیـک با همت مضاعـف همـکاران محترم و حمایـت ها و 
رهنمـود هـای رئیـس محتـرم هیئت مدیره و سرپرسـت شـرکت شـاهد عملیات 

اجرایی و بهره برداری فاز اول نیروگاه خورشیدی باشیم.
با آرزوی موفقیت های روزافزون برای همه شما عزیزان.

روابط عمومی و امور اجتماعی شرکت آلومینای ایران

ــد از  ــر در بازدی ــرمایه گذاری غدی ــروه س ــل گ  مدیرعام
ــا  ــان ب ــر ایرانی ــولاد غدی ــن و ف ــرکت آه ــای ش پروژه ه
حضــور در مجتمــع گندلــه ســازی بهابــاد گفــت: بــا علــم 
بــه وجــود مشــکلات ایجــاد چنیــن مجتمــع صنعــتی در 
ایــن قســمت از جغرافیــای کشــور کار بــزرگ و عظیــمی 

صورت گرفته است.
دکتــر »سیــد مجیــد هدایــت« مدیرعامــل گــروه 
ــه  ــفر ب ــا س ــأتی ب ــر در رأس هی ــرمایه گذاری غدی س
ــازی  ــه س ــع گندل ــد از مجتم ــن بازدی ــزد ضم ــتان ی اس
ــه  ــه ب ــن مجموع ــران ای ــان و مدی ــا کارکن ــاد، ب بهاب

گفت وگو پرداخت. 
هدایــت ضمــن اشــاره بــه مشــکلات ایجــاد چنیــن بنگاه 
ــاد و  ــرای ایج ــت: ب ــر گف ــادی در دل کوی ــزرگ اقتص ب
ــلاش  ــد ت ــااً بای ــتی طبیعت ــع صنع ــک مجتم ــاخت ی س
ــه، آن  ــن مجموع ــرد و ســاخت ای ــاری صــورت گی بسی
هــم در ایــن قســمت جغرافیــایی نشــان دهنــده همــت 
بلنــد مدیــران و کارکنــان غیــور مجموعــه شــرکت آهــن 

و فولاد غدیر ایرانیان است.  
ــا و  ــلاش ه ــگزار ت ــزود: سپاس ــه اف ــن رابط وی در همی
ــولاد  ــان در شــرکت آهــن و ف زحمــات همــه همکارانم
ــم  ــه مه ــن مجموع ــه ای ــتیم ک ــان هس ــر ایرانی غدی

تولیدی را به نتیجه رساندند.
ــروژه  ــن پ ــدازی ای ــا راه ان ــرد: ب ــان ک ــت خاطرنش هدای
بخــشی از گندلــه مــورد نیــاز واحدهــای احیــای مســتقیم 

اســتان یــزد و صنایــع آهــن و فــولاد ایــران بــرای تولیــد 
آهن اسفنجی تامین خواهد شد. 

ــرداری  ــر بهره ب ــروه ســرمایه گذاری غدی ــل گ  مدیرعام
ــه  ــع گندل ــد در مجتم ــه تولی ــدن ب ــت در رسی و موفقی
ســازی بهابــاد را یــکی از پروژه هــای موفــق اســتان یــزد 
و مجموعــه غدیــر ایرانیــان دانســت و گفــت: بــه لطــف 
خداونــد متعــال و بــا همــت مهندسیــن و کارکنــان داخلی 

ایــن مجموعــه و نــگاه توســعه محــور مدیــران مجموعه، 
ــره  ــاهد به ــک ش ــار نزدی ــده بسی ــت در آین ــد اس امی
بــرداری کامــل ایــن مجموعــه اقتصــادی و پــروژه هــای 

توسعه ای دیگر آن باشیم.
هدایــت افــزود: در ایــن زمینــه بایــد بــا برنامه ریــزی در 
راســتای تامیــن حامــل هــای انــرژی بــه ویــژه آب و برق 
و نیــز توجــه بــه اکتشــافات معــدنی بــرای تامیــن مــواد 

اولیه در مسیر تکمیل زنجیره تولید گام برداریم.
 سیــد مجیــد هدایــت بــا اشــاره بــه اهمیــت اســتراتژیک 
ــتای  ــلی در راس ــای داخ ــن نیازه ــع در تأمی ــن مجتم ای
رونــد توســعه  ای کشــور، یــادآور شــد: رسیــدن بــه اهداف 
ــه  ــر پای ــور ب ــرد تدبیرمح ــا رویک ــا ب ــده تنه ــن ش تبیی
اقتصــاد تخصــصی ممکــن بــوده و همــه مــا بایــد تــلاش 
کنیــم مجموعــه هــای صنعــتی را بــا نــگاه بــه آینــده و 
ــرای ســودآوری بیشــتر  تدویــن اســتراتژی هــای کارا ب
بــه منظــور خدمــت بــه تمــامی ســهامدارن و ذی نفعــان 

مدیریت کنیم. 
ــر ســرعت گرفتــن پروژه هــای مهــم و  ــا تاکیــد ب  وی ب
در دســت انجــام هلدینــگ غدیــر و شــرکت هــای زیــر 
مجموعــه یادآورشــد: درصــد بــالایی از پروژه هــا در 
زمینــه ی نفــت و پتروشیــمی اســت و بایــد تمرکــز 
شــرکت هــای زیرمجموعــه غدیــر بــه ســمت اکتشــاف 

و حوزه معدن برود.  
ــس  ــار« رئی ــفی محمدنج� ــردار »مصط ــت س گفتنی س
قــرارگاه اقتصــادی وزارت دفــاع بــه همــراه دکتــر »سیــد 
مجیــد هدایــت« مدیرعامــل و معاونیــن شــرکت 
دکتــر  و  غدیــر  گــذاری  ســرمایه  هلدینــگ 
ــرکت  ــران ش ــل و مدی ــل« مدیرعام »سیدابوتراب فاض
بیــن الملــلی توســعه صنایــع و معــادن غدیــر روز گذشــته 
طی مراســمی از پروژه هــای شــرکت آهــن و فــولاد 

غدیر ایرانیان بازدید کردند.

جمـعی از هنرمنـدان و اصحاب رسـانه در قالب اردوی 
راویـان پیشـرفت رسـانه مـلی، از کارخانـه صبـا فولاد 

خلیج فارس بازدید به عمل آوردند.
بـه گـزارش  اقتصادگویـا بـه نقـل از روابـط عمـومی 
شـرکت صبـا فـولاد خلیـج فـارس، پنجمیـن اردوی 
راویـان پیشـرفت رسـانه مـلی بـا هـدف بازدیـد از 
دسـتاوردهای شـرکت صبـا فـولاد خلیـج فـارس، بـا 
خبـر،  گوینـدگان  خبرنـگاران،  از  جمـعی  حضـور 

هنرمندان و مدیران سازمان صداوسیما، برگزار شد.

در ایـن بازدیـد ۴۵ نفـر از هنرمنـدان و کارکنان رسـانه 
ملی با ظرفیت های این کارخانه آشنا شدند.

آشـنایی کارکنان رسـانه مـلی با پیشـرفت های انقلاب 
اسـلامی مهمتریـن هـدف برگـزاری اردو هـای راویان 

پیشرفت است.
شـرکت صبا فولاد خلیـج فارس نخسـتین تولید کننده 
بریکت گرم )HBI( در ایران اسـت که در منطقه ویژه 
اقتصـادی صنایـع معـدنی و فلـزی خلیـج فـارس در 

بندرعباس قرار دارد.

همراهی پرسنل و برنامه ریزی مدیریتی نتیجه داد؛
اخذ پروانه احداث نیروگاه خورشیدی تجدید پذیر و پاک 60 مگاوات برای شرکت آلومینای ایران

هدایت مدیرعامل هلدینگ غدیر:
کار عظیمی در مجموعه گندله سازی بهاباد صورت گرفته است

بازدید جمعی از هنرمندان و اصحاب 
رسانه از کارخانه صبا فولاد خلیج فارس

خبر

قبح تعطیلی صنعت ریخته شــده است

غلامرضـا سـلیمی، معـاون بهره برداری فـولاد مبارکه، با اشـاره به قطـعی گاز فولاد 
مبارکه و به حداقل رسـاندن تخصیص این سـوخت به این شـرکت طی سـال های 
اخیـر اظهـار کـرد: از اوایل فصل پاییز محدودیت گاز اعلام شـد و ایـن محدودیت ها 
بـه میـزان ۲۵ درصد برای برخی از شـرکت های هلدینگ مانند فولاد سـفید دشـت 

و فولاد هرمزگان از همان مهر ماه آغاز شد.
وی بـا بیـان اینکـه بـرای فـولاد مبارکه نیز کاهـش مصرف اعلام شـد، امـا ما برای 
حفـظ پایـداری تولیـد، کـمی با تاخیـر محدودیت هـا را پذیرفتیـم و از آبان مـاه وارد 
محدودیـت شـدیم، افـزود: کل مصرف فـولاد مبارکـه در روز ۱۵ میلیون متر مکعب 
اسـت کـه درخواسـت کاهـش آن تـا چهـار میلیون متـر مکعـب را داشـتند، این در 
حالی اسـت کـه فولاد مبارکه در راسـتای خودتامینی انرژی نیـروگاه سیکل ترکیبی 
بـا ظرفیـت و راندمـان بـالا را راه انـدازی کـرده و بـه بهـره برداری رسـانده اسـت و 
همچنیـن در زمـان راه انـدازی این نیروگاه مسـئولان قول مسـاعد نسـبت به تامین 
گاز مـورد نیـاز ایـن نیـروگاه را دادنـد و قـرار بر این شـد که بـرق تولیـدی آن نیز در 
خـود فـولاد مبارکـه مصـرف شـود. در این زمینـه وزارت نیـرو همکاری کـرد و برق 

در فولاد مبارکه تامین می شود اما در زمینه تامین گاز همکاری صورت نمی گیرد.
روز گذشته مصرف گاز در فولاد مبارکه به کمتر از ۲ میلیون متر مکعب رسید

معـاون بهـره بـرداری فـولاد مبارکه با بیـان اینکه روز گذشـته به کمتـر از ۲ میلیون 
متـر مکعـب مصرف گاز رسیدیم و نیروگاه نیز از حدود ۱۰ روز گذشـته تولید نداشـته 
اسـت، ادامـه داد: مـا در حـال تولیـد محصـولات با همـان ۴ میلیون متـر مکعب گاز 
در دسـترس بودیـم تـا اینکـه دیروز اعلام شـد که بایـد مصرف گاز بـه ۲ میلیون متر 
مکعـب کاهـش یابـد کـه در این شـرایط همـه خطـوطی کـه باقیمانده بودنـد باید 
متوقـف شـود و ایـن میـزان گاز تنهـا تامیـن کننـده سیسـتم های گرمایـشی فولاد 
مبارکـه و بویلرهـا می شـود، امـا عـلی رغـم ارائـه توضیحـات، درکی در خصـوص 
شـرایط ایجـاد شـده نداشـتند و والـو گاز فـولاد مبارکه را بسـتند و تولید ورق سـرد و 

آهن اسفنجی به طور کامل در قسمت باکس متوقف شد.
وی تصریـح کـرد: مـا همواره به مسـئولان شـرکت گاز تاکید داشـته ایم کـه هر گاه 
قـرار اسـت محدودیـتی بـرای شـرکت بـزرگی ماننـد فـولاد مبارکـه اتفـاق بیفتد، 
نمی تـوان ناگهـانی ایـن اتفـاق را رقم زد بلکـه باید چنـد روزه و بین ۲ تـا ۵ روز آرام 
آرام بـا خـروج متریـال از داخل کارگاه ها این اقـدام را انجام داد و این در حالی اسـت 
کـه بـه دنبـال بی توجـهی در روز گذشـته در تعـدادی از کارگاه های فـولاد مبارکه و 
فـولاد سـبا حبـس متریـال را داشـتیم کـه این شـرایط آسیب بسیـار سـنگینی را به 

فولاد مبارکه و صنعت کشور وارد می کند.
سـلیمی تاکیـد کـرد: امسـال اولین سـالی اسـت کـه ما با چنین شـرایط سـختی رو 
بـه رو می شـویم، سـال گذشـته زمـانی که انفجـار در لولـه انتقـال گاز اتفـاق افتاد، 
فـولاد مبارکـه دچار مشـکل شـد اما توانسـتیم با تعامل شـرایطی را ایجـاد کنیم که 
بتوانیـم متریـال را خـارج و بعد خـط را تعطیل کنیـم و آسیبی به تجهیـزات نرسید و 
بعـد از آن بـه مدت یک هفتـه فولاد مبارکه را متوقف کردنـد و آن زمان قبح تعطیلی 
صنعـت بـزرگی مانند فولاد مبارکه ریخته شـد و هیچکس در این زمینه بازخواسـت 

نشد.
وی بـا بیـان اینکـه بخـش قابـل توجهی از صنعت کشـور به واسـطه فـولاد مبارکه 
فعـال اسـت، ابـراز کـرد: تعطیـلی تولیـد در این شـرکت آن هـم در زمـانی که هنوز 
وارد فصـل زمسـتان نشـده ایم بـرای صنعت کشـور و کلااً برای فضای کاری کشـور 
بـا توجـه به اینکه امسـال نیز سـال جهش تولید نامگذاری شـده اصلااً خوب نیسـت. 

متاسفانه تولید اولویت چندم ما شده است.
همه مدول های فولاد مبارکه متوقف شده است

معـاون بهـره بـرداری فـولاد مبارکـه بـا اشـاره بـه اینکـه در حـال حاضـر همـه 
مدول هـای فـولاد مبارکه متوقف شـده اسـت، ابراز کـرد: توقف تولید فـولاد مبارکه 

به معنای توقف هزاران کارخانه مصرف کننده محصولات این شرکت است.
در عرضه به بورس دچار مشکل خواهیم شد

وی بـا اشـاره بـه اینکه در این شـرایط ما در عرضـه به بورس دچار مشـکل خواهیم 
شـد و نمی توانیـم در عرضه هـای آینـده بـه تعهـدات خـود عمـل کنیم، افـزود: در 
نتیجـه ایـن شـرایط بـازار ملتهـب می شـود و به تـوزم دامـن زده می شـود که همه 
ایـن شـرایط بـه دلیـل سـوء تدبیـر و عـدم تعامـل با بنـگاه بـزرگ اقتصـادی فولاد 

مبارکه است.
وی بـا بیـان اینکـه بخـش آهن اسـفنجی و عملیات حـرارتی که نیاز خودروسـازان 
بـه ورق را تامیـن می کنـد، ۱۰۰ درصـد متوقـف شـده اسـت، نـورد گرم نیـز با این 
فشـار گاز امکان اسـتارت ندارد و متوقف شـده اسـت و در این شـرایط امکان عرضه 
ورق گـرم در بـورس را نداریـم، تصریـح کرد: امیدواریـم طی ۲ روز آینده مسـئولان 
وزارت نفـت و شـرکت مـلی گاز همـکاری و تعامل بیشـتری با فولاد مبارکه داشـته 
باشـند و بـا درک بیشـتری بـا ایـن صنعـت رفتـار کنند تـا بـازار کمتر دچـار التهاب 

شود.
تنها ۵ کوره قوس الکترونیکی فولاد مبارکه فعال است

معـاون بهـره بـرداری فـولاد مبارکـه افـزود: ما در حـوزه برق نیـز محدود شـده ایم، 
مصـرف روزانـه فـولاد مبارکه روزانه یـک هزار و ۲۵۰ مگاوات اسـت، در حال حاضر 
و از سـاعت ۹ صبـح تـا ۱۰ شـب امـکان برداشـت ۵۰۰ مـگاوات را داریـم و بـا این 
میزان برق نیز تنها پاسـخگوی حداکثر نیمی از ظرفیت فولادسـازی شـرکت اسـت 
و از ایـن رو بـا ۵۰ درصـد ظرفیـت تولیـد در بخش هـایی کـه مصـرف بـرق دارنـد، 

فعالیت داریم.

روابط عمومی سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری یزد

موضوع مناقصه: تهیه و فروش کارت بلیط اتوبوس شــهری، خرید شارژ از بانک مربوطه و شارژ کارت بلیط های 
موجود و جدید در سطح شهر یزد 

مبلغ و نوع سپرده شرکت در مناقصه: مبلغ ضمانت شرکت در مناقصه به صورت مقطوع و به میزان 2.562.700.000 
ریال که می تواند به صورت واریز وجه نقد به حساب سپرده 2001135875 بانک تجارت شعبه شهید بهشتی)ره( به 
نام سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری یزد و یا به صورت ضمانت نامه بانکی)دارای اعتبار سه ماهه( در وجه 

حساب مذکور و یا اوراق مشارکت بی نام باشد.
مبلغ و نوع ســپرده انجام تعهدات: مبلغ ضمانت انجام تعهدات در هنگام عقد قرارداد معادل10 درصد مبلغ کل 

قرارداد می باشد.
نحوه تأمین اعتبار: از محل بودجه ســال1403- 1404 سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری یزد تأمین اعتبار 

می شود.
مهلت خرید و تحویل اسناد: زمان شرکت در مناقصه از تاریخ 1403/09/22 می باشد. حداکثر تاریخ ارائه پیشنهاد 
قیمت در سامانه ستاد)سامانه تدارکات الکترونیکی دولت( به آدرسsetadiran.ir و تسلیم مدارک)ضمانت نامه 
بانکی، فیش واریزی و مدارک شــرکت( به دبیرخانه محرمانه حراست شهرداری یزد تاپایان وقت اداری روز شنبه 
مورخ 1403/10/15 می باشد و کلیه پیشنهادات در ساعت  9:00 صبح روز یکشنبه  مورخ 1403/10/16در دفتر رئیس 

سازمان مفتوح و با حضور اعضاء تصمیم گیری خواهدشد. 

 محــل دریافت اســناد: تمامی متقاضیان می بایســت قبــل  از  شــرکت  در مناقصه با مراجعه  به ســایت
 transport.yazd.ir فرم پیش خرید اســناد را دریافت و مطالعه نمایند و جهت خرید اســناد به ســامانه 
ستاد)ســامانه تدارکات اکترونیکی دولت( به آدرسsetadiran.ir مراجعه نمایند. بدیهی است در صورت عدم 

رعایت این بند و واریز وجه، سازمان نسبت به استرداد آن هیچ گونه مسئولیتی ندارد.
مبلغ فروش اسناد: مبلغ فروش اسناد 1.500.000ریال که در سامانه ستاد درج گردیده)شماره حساب 2006493540 
بانک تجارت به نام سازمان حمل و نقل بار و مسافر شــهرداری یزد(، سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد 

مناقصه مندرج است.
ـ به پیشنهادات فاقد سپرده و امضاء، مشروط، مخدوش، مبهم و پیشنهاداتی که پس از انقضای مهلت مقرر تحویل 
داده شود، سپرده های مخدوش و کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظایر آن، مطلقا ترتیب اثر داده نخواهد شد

ـ چنانچه برنده اول و دوم حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنها به ترتیب به نفع سازمان ضبط خواهد شد.
ـ سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری یزد در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

ـ شرکت در مناقصه و دادن پیشــنهاد  به منزله قبول شروط و تکالیف شهرداری یزد موضوع ماده 10 آیین نامه 
معاملات  شهرداری های  مراکز  استان ها می باشد.

ـ هزینه چاپ و نشــر آگهی و کارشناسی به عهده برنده مناقصه می باشد.)سازمان حمل و نقل .دهقان( ـ )ش.ا.د: 
)7555

آگهی مناقصه عمومی
تهیه و فروش کارت بلیط اتوبوس شهری، خرید شارژ از بانک 

مربوطه و شارژ کارت بلیط های موجود و جدید در سطح شهر یزد

محسن صانعی شهردار آران و بیدگل

شهرداری آران و بیدگل در نظر دارد به استناد مصوبات ذیل با روش مناقصه به بخش خصوصی به صورت جداگانه طبق آیین نامه مالی شهرداری ها براساس شرایط مندرج در اسناد و مدارک و شرایط مناقصه 
از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به شرح جدول ذیل اقدام نماید:

مدت اجرا )ماه(مبلغ اعتبار )ریال(عنوان پروژهتاریخ مصوبهشماره مصوبهردیف

۵۶.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰9خرید آسفالت صالح آباد )کوچه های ضلع غربی خیابان عباس آباد(۱۱۳9۳۱۴۰۳/7/۲۵

۲۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰۶خاکبرداری و خاکریزی معابر شهرک صنعتی سلیمان صباحی بیدگلی۱۱۴9۶۱۴۰۳/8/۶
1- دادن سپرده ای  جهت هریک از پروژه ها که از پنج درصد مبلغ کل برآورد آن کمتر نباشد براساس تضامین مورد قبول آیین نامه قانونی.

2- برندگان اول و دوم و سوم مناقصات هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
3- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

4- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به موضوع پروژه در اسناد مناقصات است.
5- کلیه مراحل برگزاری مناقصات از دریافت و تحویل اسناد مناقصات تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

6- متقاضیان شرکت در مناقصات در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم 
را به عمل آورند.

7- مهلت و نحوه دریافت و تحویل و قبول اســناد: مهلت دریافت اسناد حداکثر تا تاریخ 1403/10/06 و مهلت تحویل پیشنهاد تا تاریخ 1403/10/18 و بازگشایی اسناد در تاریخ 1403/10/19 ساعت 8:00 
خواهد بود.

آگهی مناقصه )مرحله اول(

ت اول 
نوب
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رئیس انجمن صنفی کارفرمایی زنان فعال اقتصادی ساختمانی 
گفت: با شرایط فعلی اقتصادی کشور، گرمی بازار را در بخش 
مسکن شاهد نیستیم و معتقدم روند فعلی رکود این بازار تداوم 

خواهد داشت.
به گزارش خبرنگار مهر، مرجان هوشیار رئیس انجمن صنفی 
کارفرمایی زنان فعال اقتصادی ساختمانی امروز )چهارشنبه، ۲۱ 
آذر( در نشست خبری با اشاره به اینکه با توجه به وضعیت فعلی 
بازار مسکن رکود تداوم خواهد داشت، گفت: این انجمن، دو 
موضوع اصلی محیط زیست و کاهش نخاله های ساختمانی را در 
موضوع ساخت وسازهای کشور دنبال می کند. با کاهش مشکلات 
در این دو عرصه مهم، بهبود کیفی وضعیت ساخت و سازها در 
کشور را شاهد خواهیم بود.وی ادامه داد: این انجمن با هدف 
افزایش سهم مشارکت زنان در عرصه های ملی و فراملی در این 
حوزه شکل گرفت. در طول ۴۰ سال تأسیس کانون انجمن های 
کارفرمایی، تاکنون هیچ کارفرمایی نتوانسته نماینده ای به سازمان 
جهانی کار )ILO( معرفی کند، اما این انجمن طی دو سال گذشته 

نماینده ای به عنوان کارفرما در این سازمان بین المللی داشته است
وشیار تاکید کرد: حمایت از حقوق و منافع قانونی زنان کارفرما در 
صنعت ساختمان، ارتقای توانمندی های مدیریتی و فنی اعضای 
انجمن، ایجاد شبکه های ارتباطی بین زنان کارفرما در صنعت 
ساختمان، تسهیل دسترسی اعضا به منابع مالی، فناوری و بازارهای 
جدید و همچنین برگزاری دوره های آموزشی و کارگاه های 
تخصصی برای تقویت دانش فنی و مدیریت زنان در این صنعت، 
اهداف اصلی تشکیل انجمن کارفرمایی زنان فعال اقتصادی 

ساختمانی است که از سال ۹۹ شکل گرفته است.
وی یادآور شد: امروز شاهد تکنسین های زن حرفه ای در صنعت 
ساختمان هستیم اما از آنجایی که برای بسیاری از این افراد بیمه 
صادر نمی شود، به طور دقیق نمی دانیم این زنان چه جمعیتی را 
تشکیل می دهند. سهم زنان در مشارکت صنعت ساختمان در ۵۰ 
سال اخیر رو به رشد بوده البته آمار دقیقی از سهم زنان در این 
صنعت نداریم چراکه بسیاری از بانوان به صورت انفرادی در این 

صنعت فعالیت می کنند.

رکود در بازار فعلی مسکن تداوم دارد

مدیرعامل راه آهن از رویکرد جدید این شرکت برای تغییر در شیوه انعقاد قرارداد با 
شرکت های پیمانکار تعمیر و نگهدار و تامین کننده قطعات لکوموتیو خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر، جبارعلی ذاکری مدیرعامل راه آهن از رویکرد جدید راه آهن 
در تعامل با شرکت های پیمانکار تعمیر و نگهدار و تأمین کننده قطعات لکوموتیو خبر 
داد و گفت: بهتر است تمامی داده ها و تجربیات این شرکت ها مستندسازی شده تا 
مورد استفاده و تجزیه و تحلیل متخصصان صنعت ریلی قرار گیرد. این مستندسازی 
ضمن انتقال دانش فنی در افزایش بهره وری ناوگان مؤثر بوده و ظرفیت استفاده از 

لکوموتیوها را ارتقا می دهد.وی افزود: طبق قراردادهای جدید، اگر لکوموتیوی پس 
از انجام تعمیرات در مدت طولانی بدون خرابی به سیر بپردازد، شرکت تعمیر کننده 
تشویق خواهد شد و در مقابل، اگر لکوموتیوی پس از انجام تعمیرات، در زمان کوتاهی 
به دلایل فنی متوقف یا دچار خرابی مجدد شود، شرکت پیمانکار مسئول شناخته شده 

و می بایستی در مقابل عمل خود متناسب با مفاد قرارداد پاسخگو باشد.
ذاکری خواستار ایجاد سامانه ای برای تخصیص و مدیریت یکپارچه ناوگان ریلی از 
سوی معاونت بازرگانی و بهره برداری با همکاری معاونت ناوگان راه آهن شد و تاکید 

کرد: در این سامانه باید نحوه تخصیص لکوموتیوها برای حمل بار مشخص باشد تا 
بتوانیم با توجه به محدودیت تعداد لکوموتیو، از نیروی کشش در شبکه ریلی به ویژه 

در حمل و جابه جایی بار استفاده بهینه کنیم.
مدیرعامل راه آهن در پایان یادآور شد: ظرف هفته های اخیر منابع مالی مناسبی به 
شرکت های پیمانکار تعمیرات لکوموتیو پرداخت شده است و باید آثار مثبت آن در 
بهبود کمی و کیفی لکوموتیوها و در نتیجه افزایش جابجایی مسافر و حمل بار مشاهده 

شود.

مدیـرکل دفتـر اقتصـاد مسـکن از ارسـال پیامـک بـه ۴۰۰ هـزار مالـک برای 
تعیین تکلیف واحدهای مسکونی خبر داد.

بـه گزارش خبرگـزاری مهـر، ابوالفضل نـوروزی مدیرکل دفتر اقتصاد مسـکن 
بـا اشـاره بـه تبصره ۸ مـاده ۱۶۹ مکـرر قانون مالیات هـای مسـتقیم در رابطه با 
الـزام مالـکان و سـاکنان به خـود اظهاری در سـامانه مـلی املاک و اسـکان، در 
خصـوص پیامک های ارسـالی بـه مالکان واحدهای مسـکونی از سـوی وزارت 
راه و شهرسـازی اظهـار کـرد: با توجه بـه ضرورت شناسـایی و عرضه واحدهای 

مسـکونی خـالی در راسـتای تعادل بخشی به بازار مسـکن، ایـن وزارتخانه برای 
اشـخاصی کـه تاکنـون در سـامانه امـلاک و اسـکان اقـدام بـه تعییـن وضعیت 
مالکیـت و سـکونت واحدهـای تحـت مالکیت شـان نکرده انـد پیامـک اخطـار 

ارسال کرده است.
وی افـزود: بـا توجـه به ارسـال پیامک با سـر شـماره اختصاصی ایـن وزارتخانه 
)v.Maskan(، مالـکان ایـن املاک، می توانند با اطمینان وارد آدرس سـامانه 
امـلاک و اسـکان کشـور مندرج در متن پیامک شـوند و نسـبت به خـود اظهاری 
اقـدام کنند.نـوروزی ادامـه داد: در هفتـه جـاری مرحله دوم پیامـک جهت خود 

اظهـاری بـه بیـش از ۴۰۰ هـزار نفـر ارسـال شـده اسـت در ایـن زمینـه مـردم 
می توانند جهت راهنمایی با مرکز پشـتیبانی سـامانه املاک و اسـکان به شـماره 
۰۲۱۹۱۰۰۲۰۶۸ تمـاس بگیرنـد و سـایر شـماره های منتشـر شـده در فضـای 
مجـازی مـورد تأیید ایـن وزارت خانه نیسـت و با شـرکت های سـودجو برخورد 
خواهـد شـد.مدیرکل دفتـر اقتصـاد مسـکن در خصـوص مهلـت زمـانی خـود 
اظهـاری گفـت: همان طور که در پیامک ها تصریح شـده اسـت اشـخاص هفت 
روز فرصـت دارنـد با مراجعه به سـامانه نسـبت به تعیین تکلیـف و خود اظهاری 

واحدهای خود اقدام کنند.

رئیـس سـازمان هواپیمـایی کشـوری از الگوی تدوین شـده متناسـب با تحریم 
برای تسهیل گری و رفع موانع پیش روی تامین کنندگان قطعات خبر داد.

به گزارش ایسـنا، حسیـن پورفرزانه در دوازدهمین نمایشـگاه بین المللی هوایی 
و فضـایی کیـش بـه ایراد سـخنرانی پرداخـت و ضمن اشـاره به پیشـران بودن 
صنعـت حمـل ونقل هوایی، توسـعه همه جانبه کشـورها را مسـتلزم نـگاه ویژه 

به این صنعت دانست.
وی افـزود: توسـعه صنعـت حمـل و نقـل هـوایی دارای ابعـاد مختلفی اسـت و 
توسـعه نیـروی انسـانی نیـز یـکی از مهمتریـن مولفه هـای اصلی به شـمار می 

رود.
پورفرزانـه در ادامـه بـه بحث اقتصـاد هوانوردی اشـاره کرد و افـزود: بی توجهی 

به اقتصاد هوانوردی منجر به آسیب جدی به صنعت هوانوردی خواهد شد.
رئیـس سـازمان هواپیمایی کشـوری، علت ضـررده بودن صنعـت هوانوردی را 

اقتصـاد خـرده مالـکی برشـمرد و گفـت: بـا تامین هواپیمـا و سـفارش در حجم 
بالاتر می توانیم فضای اقتصاد را بهبود ببخشیم.

پورفرزانـه بـه تجمیـع بنگاه هـای کسـب و کار اشـاره و بـر ضـرورت تبدیـل 
بنگاه هـای خـرده مالـکی بـه بـزرگ مالکی تاکیـد کـرد و افـزود: بی توجهی به 
ایـن امـر صنعـت  هوانـوردی را بـا چالـش جـدی مواجه خواهـد کرد، بـر همین 
اسـاس سـازمان هواپیمـایی کشـوری در نظـر دارد بـا تجمیـع سـرمایه گذاری، 

سرمایه های لازم را به مجریان این صنعت تزریق کند.
وی یـکی دیگر از مولفه های توسـعه صنعت را توسـعه مراکـز تعمیر و نگهداری 
عنـوان کـرد و گفـت: علاوه بر نیروی انسـانی و نـاوگان هوایی، تعمیـرات امری 
بسیـار حیـاتی اسـت و نـمی تـوان بـه ایـن امـر بی توجـه بود چـرا کـه منجر به 

آسیب جدی به صنعت خواهد بود.
رئیس سـازمان هواپیمایی کشـوری از اقدامات این سـازمان در راسـتای تسهیل 

گـری و رفـع موانـع پیش روی تامیـن کننـدگان و تعمیر کننـدگان قطعات خبر 
داد و افـزود: در ایـن راسـتا از الگوهـای متناسـب شـرایط تحریـم و همچنیـن 

ابزارهای قانونی هوانوردی تجاری استفاده شده  است.
پورفرزانـه افـزود: بـر همیـن اسـاس شیـوه نامه هـا بازنگـری و در حـال به روز 
رسـانی اسـت و امیدواریـم بـا تاثیـر کیفی مبتـنی بر قوانیـن هوانـوردی بتوانیم 
موانـع را حـذف و یـا کاهـش داده و شـاهد بهره مند شـدن صنعت  گـران در این 

زمینه باشیم.
وی در ادامـه در خصـوص تقویـت ارتباطـات بین الملـلی، به رایـزنی با بریکس 
و اتحادیـه شـانگهای اشـاره کـرد و گفـت: بـا توافقـاتی که بـا کشـور روسیه به 
عمـل آمده اسـت مقرر شـد قطعات مـورد تایید سـازمان های هواپیمـایی، مورد 
تاییـد دو کشـور قـرار گیـرد  و این امـر منجر به تسـهیل گری در امر صـادرات و 

واردات قطعه با سایر کشورها خواهد شد.

عضـو کمیتـه راهبـری پروژه هـای نهضت و اقدام ملی مسـکن اسـتان تهـران از 
عـدم تحقـق تعهـدات بانک ها در بخش مسـکن خبـرداد و گفت: ضعـف نظارتی 

باعث شده بانک ها کامل از عمل به تعهدات خود سر باز می زنند.
عـلی محمـد جعفری واحدی، بـا بیان اینکه بانک ها همچنان در تأمین تسـهیلات 
مـورد نیـاز پروژه هـای نهضـت ملی مسـکن، به ویـژه در اسـتان تهـران، از انجام 
تعهـدات خـود بازمانده انـد، به خبرنگار مهر گفت: دود این عدم همکاری در چشـم 

متقاضیان و مردم به خصوص دهک های هدف اصلی این طرح رفته است.
وی اظهـار کـرد: بر اسـاس قانـون جهـش تولید مسـکن، بانک ها موظـف بودند 
کـه ۲۰ درصـد از تسـهیلات خـود را بـه بخـش مسـکن اختصـاص دهنـد، امـا 

گزارش ها حاکی از آن است که این تعهدات تاکنون محقق نشده است.
عضـو کمیتـه راهبـری پروژه هـای نهضـت و اقـدام مـلی مسـکن اسـتان تهران 
)اسـلام شـهر( افـزود: بررسی هـا نشـان می دهـد بانک هـای دولتی، ماننـد بانک 

مسـکن، بیشـتر بـه تعهدات خـود در ارائـه تسـهیلات پایبنـد بوده اند، بـا این حال 
فاصله بسیاری بین وعده اعلام شده و اجرای تعهدات مالی وجود دارد.

وی بـا بیـان اینکه بانک ها به دلیل مشـکلات مـالی ترجیح می دهنـد منابع خود را 
بـه تسـهیلات کوتاه مدت و سـودآورتر اختصاص دهنـد، گفت: علاوه بـر این، تورم 
و ریسـک بازپرداخت تسـهیلات مسـکن نیز از دیگر چالش هایی است که بانک ها 

را از اجرای تعهداتشان بازمی دارد.
عضـو انجمـن انبوه سـازان اسـتان تهران بـا انتقاد از عـدم نظـارت کافی دولت بر 
عملکـرد بانک هـا اسـت، تصریـح کرد: ایـن ضعف نظارتی باعث شـده اسـت که 
بـرخی از بانک هـا از اجـرای کامـل تعهدات خود سـر باز زنند و پروژه های مسـکن 

با مشکلات جدی مواجه شوند.
جعفـری واحـدی گفت: در حـال حاضر، کمبود تسـهیلات بانکی منجـر به کندی 
اجـرای پروژه های نهضت ملی مسـکن شـده و بخـشی از پروژه هـا در مرحله اجرا 

یا تکمیل متوقف مانده اند.
وی از آثـار ایـن تأخیـر را افزایـش هزینه سـاخت با گران شـدن مصالـح اعلام کرد 
و گفـت: اگـر تدابیـری بـرای ایـن چالـش نشـود، نهضـت مـلی مسـکن بـرای 

دهک های پایین که هدف اصلی طرح بودند از دسترس خارج می شود.
جعفـری اضافـه کـرد: بسیـاری از خانواده هـا، بـه ویـژه دهک هـای پاییـن، 
سـرمایه های خـود همچـون طـلا و خـودرو شـخصی را به امیـد خانه دار شـدن در 
ایـن طرح هـا سـرمایه گذاری کرده انـد، امـا اکنـون دارایی خـود را از دسـت رفتـه 

می بینند.
عضو کمیته راهبری پروژه های نهضت و اقدام ملی مسـکن خواسـتار ورود فوری 
دولـت بـه این چالش شـد و گفـت: اگر دولت تدابیـر لازم را در این زمینه نیاندیشـد، 
پروژه هـای مسـکن بـا تأخیرهای طـولانی و افزایـش هزینه ها روبرو خواهند شـد 

و اهداف نهضت ملی مسکن به طور کامل محقق نخواهد شد.

ارتقای کمی و کیفی لکوموتیوها به عنوان  پیشران صنعت ریلی الزامی است

ارسال پیامک به ۴00 هزار مالک جهت تعیین تکلیف واحدهای مسکونی

رئیس سازمان هواپیمایی کشور اعلام کرد

بازنگری شیوه نامه های صنعت هوایی متناسب با شرایط تحریم

چالش های نهضت ملی مسکن در تهران؛

 بانک ها کنار کشیدند و مردم ضرر کردند

اخبار

مجوز مجلس به دولت برای تامین اعتبار 
طرح های عمرانی مناطق سردسیر

تهـران - ایرنا - نمایندگان مجلس شـورای اسـلامی بـه وزارت اموراقتصـاد و دارایی مجوز دادند 
بـه منظور تسـریع در تأمین اعتبـار طرح های تملـک دارایی هـای سـرمایه ای)عمرانی( به ویژه 

مناطق سردسیر، اسناد اعتباری و اوراق مالی اسلامی درون سالی منتشر کند.
بـه گـزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، در نشسـت صحـن علنی صبح امروز چهارشـنبه - ۲۱ آذرماه 
- مجلـس شـورای اسـلامی، بررسی بندهای ارجـاع لایحه بودجه ۱۴۰۴ بـه کمیسیون تلفیق در 
دسـتور کار نماینـدگان قـرار گرفـت و بنـد )ب( تبصـره )۲( که به موضـوع تامین مـالی داخلی و 

خارجی اختصاص دارد، به تصویب نمایندگان رسید.
بـر اسـاس بنـد )ب(، به منظور تسـریع در تأمین اعتبار طرح هـای تملک دارایی های سـرمایه ای 
بـه ویـژه برای مناطق سـردسیر، به وزارت امور اقتصـادی و دارایی )خزانه داری کل کشـور( اجازه 
داده می شـود با هماهنگی سـازمان برنامه و بودجه کشـور، اسـناد اعتباری و اوراق مالی اسـلامی 
درون سـالی مـازاد بـر سـقف اوراق را بـا اسـتفاده از ظرفیت نظام بانکی کشـور به پشـتوانه مانده 
حسـاب خزانـه نزد بانـک مرکزی، در سـقف اعتبارات ردیف هـای مربوط در این قانون، منتشـر 
و پـس از تخصیـص سـازمان مذکور بـه طرح های تملک دارایی های سـرمایه ای ملی و اسـتانی 
پرداخـت نماید. این اسـناد قابلیت تسـویه مطالبات مالیاتی دولت از اشـخاص حقیـقی و حقوقی 

را دارد.
نماینـدگان مقـرر کردند: در صورت اسـتفاده خزانه داری کل کشـور از وجوه موضوع مـاده )۱۲۵( 
قانون محاسـبات عمومی کشـور، وجوه مزبور بنا به درخواسـت دسـتگاه های موضوع این ماده 
بلافاصلـه مسـترد می شـود. درهرحـال این وجوه باید در سـال ۱۴۰۴ به حسـاب این دسـتگاه ها 

مسترد گردد.
وزارت امـور اقتصـادی و دارایی مکلـف اسـت گزارش تفصیـلی عملکرد این بنـد از جمله میزان 
انتشـار اوراق و تخصیـص منابـع حاصله و عناوین طرحهای مشـمول به تفکیک سـردسیری و 
گرمسیـری را هـر سـه مـاه یک بار بـه کمیسیون های برنامـه و بودجه و محاسـبات، اقتصادی و 

عمران مجلس شورای اسلامی ارسال نماید.

راه آهن بوشهر - شیراز؛ پروژه ای نیمه کاره 
با اهمیت ملی

راه آهـن بوشـهر- شیـراز بـا وجود اینکـه به عنوان یک پـروژه مـلی و بسیار مهم 
قلمـداد می شـود ولی هنـوز نیمـه کاره مانده و زمـان پایان اجرای آن مشـخص 

نیست.
از کرانه هـای دریـا، تا دشـت های سـاحلی و کوهپایـه ای و در میان کوه های سـر 
بـه فلک کشیـده، پروژه ای به نام راه آهن بوشـهر-شیراز اجرایی شـده اسـت که 
نـه تنهـا یـک خـط ریـلی، بلکـه پلی اسـت بیـن گذشـته و آینـده، بیـن نقاط 

دورافتاده و مراکز اقتصادی است و برای کل کشور اهمیت دارد.
پـروژه راه آهـن بوشـهر-شیراز به عنـوان یـکی از پروژه های بـزرگ حمل و نقل 
کشـور، با هدف اتصال بندر بوشـهر به خط ریلی سراسـری و تسـهیل دسترسی 
بـه دیگر نقاط کشـور طراحی شـده اسـت. این خـط ریلی با طـول تقریبی ۴۰۰ 
کیلومتـر، از بوشـهر آغاز شـده و به شیراز می رسـد. این مسیـر نه تنها به کاهش 
زمان سـفر کمک می کند، بلکه بار اقتصادی و تجاری را نیز به طور چشـمگیری 

افزایش خواهد داد.
بندر بوشـهر به عنوان یکی از مهم ترین بنادر تجاری ایران، دسـترسی به دریای 
خلیـج فـارس و تجـارت بین المللی را فراهم می کند. با اتصال این بندر به شـبکه 
ریـلی کشـور، امـکان انتقـال سـریع تر کالاهـا و مسـافران فراهم می شـود و این 

موضوع می تواند به رشد اقتصادی منطقه کمک شایانی کند.
یـکی از فعـالان اقتصادی اسـتان بوشـهر به خبرنـگار مهر گفت: اهمیـت پروژه 
راه آهـن بوشـهر-شیراز را می تـوان از چنـد جنبه بررسی کرد که تسـهیل حمل 

و نقل یکی از آنها است.
علیرضـا عربـزاده بیـان کـرد: بـا راه انـدازی ایـن خـط ریـلی، مسـافران و بارهـا 
می تواننـد بـا سـرعت بیشـتری جابه جـا شـوند. ایـن موضـوع علاوه بـر کاهش 

هزینه های حمل و نقل، به صرفه جویی در زمان نیز منجر خواهد شد.
وی توسـعه اقتصادی را از دیگر موارد ضرورت اجرای این پروژه دانسـت و افزود: 
اتصـال بنـدر بوشـهر بـه شـبکه ریـلی کشـور، فرصت هـای جدیـدی بـرای 
سـرمایه گذاری و توسـعه صنایع در منطقـه ایجاد خواهد کرد. ایـن امر می تواند 

به افزایش اشتغال و درآمدزایی محلی کمک کند.
عربـزاده از کاهـش ترافیک جـاده ای به عنوان مزیت دیگر پروژه راه آهن بوشـهر 
- شیـراز یـاد کـرد و ادامه داد: با افزایش اسـتفاده از راه آهن، بـار ترافیکی جاده ها 

کاهش یافته و در نتیجه خطر تصادفات جاده ای نیز کاهش می یابد.
مردم اسـتان بوشـهر سـال ها اسـت که منتظر دسـترسی بـه خط راه آهـن و یا 
شـنیدن صـدای سـوت قطـار در ایـن اسـتان هسـتند ولی علیرغـم وعده های 
متعدد این مهم هنوز محقق نشـده اسـت و امید اسـت که اقدامات اسـاسی در 
ایـن زمینـه انجـام شـود.یکی از اهالی اسـتان بوشـهر به خبرنگار مهـر گفت: ما 
مدت هاسـت کـه منتظـر راه آهـن هسـتیم. اگر ایـن پروژه تمام شـود، سـفر به 

شیراز و دیگر شهرها برای ما آسان تر خواهد شد.
زینب اسـماعیلی با بیان اینکه راه آهن نقش مهمی در دسـترسی به دیگر نقاط 
کشـور چـه بـرای جابجایی بـار و چه بـرای جابجـایی مسـافر دارد اضافـه کرد: 
اکنـون بـرای رفتـن به شیراز باید سـاعت ها در جاده باشـم که خطـرات فراوانی 

دارد ولی راه آهن با کمترین خطر قابلیت جابجایی بار و مسافر را دارد.
یـکی از فعـالان تجاری اسـتان بوشـهر نیز بیان کـرد: من هر هفته بارهـایی را از 
بوشـهر بـه شیـراز منتقل می کنـم که هزینه هـای بالای حمـل و نقل جـاده ای 
باعث شـده که سـود مـن کاهش یابد.فریـد حیدری بیان کـرد: اگـر راه آهن راه 
بیفتد، می توانم بارهایم را سـریع تر و ارزان تر منتقل کنم که امید دارم مسـئولان 

نگاه ویژه ای به اجرای این پروژه مهم داشته باشند.
اسـتاندار بوشـهر در نشسـتی که هفته گذشـته با معاون وزیر راه و شهرسـازی و 
مدیرعامل شـرکت سـاخت و توسـعه زیربناهای حمل و نقل داشـت به اهمیت 

و ضرورت تکمیل پروژه راه آهن بوشهر - شیراز پرداخت.
برنامـه ریـزی مناسـب و تأمیـن اعتبـار برای اتصال اسـتان بوشـهر بـه راه آهن 
سراسـری ضروری استارسـلان زارع بیان کرد: یکی از مهمترین مطالبات مردم 
اسـتان بوشـهر تکمیل راه آهن شیراز بوشـهر و اتصال اسـتان به خط ریلی است 
کـه خواسـتار پیگیری و تـلاش جدی برای تسـریع در اجرای این پروژه شـدیم.

اسـتاندار بوشـهر بـا تاکیـد بر لـزوم برنامه ریـزی مناسـب و تأمین اعتبـار برای 
اتصال اسـتان بوشـهر به راه آهن سراسـری اضافه کرد: انتظار می رود که تکمیل 

پروژه های استان بوشهر با جدیت دنبال شود.
معـاون وزیـر راه و شهرسـازی نیـز ضمـن تاکید بر اهمیـت پروژه هـای مذکور، 

برای تأمین بودجه مورد نیاز این طرح ها، قول مساعد داد.
اسـتاندار فارس نیز چندی پیش به اهمیت تکمیل پروژه راه آهن بوشـهر شیراز 
اشـاره و گفتـه بـود: راه آهـن شیـراز به بوشـهر جـز طرح هـای ملی اسـت که با 
سـرعت در حـال اجراسـت بدیـن صورت که هشـت پیمانکار همزمـان در حال 
ایجـاد ایـن خط ریلی هسـتند و ۵۰۰ میلیـارد تومان اعتبار جدیـد نیز برای این 

راه آهن تأمین شد تا از سرعت کار، کاسته نشود.
پـروژه راه آهـن بوشـهر-شیراز نـه تنها یک زیرسـاخت حمل و نقل اسـت، بلکه 
امیـدی بـرای مـردم این منطقه اسـت. امیدی برای توسـعه اقتصادی، تسـهیل 
زنـدگی روزمـره و ایجـاد ارتباطـات جدید. اما بـا وجود تمام این مزایـا، هنوز این 
پـروژه نیمه کاره باقی مانده اسـت و نیازمند توجه بیشـتری از سـوی مسـئولان 

است.
بـا توجـه بـه اهمیت ایـن پروژه بـرای آینده حمل و نقل کشـور و مردم بوشـهر، 
لازم اسـت کـه اقدامـات جدی تـری برای تکمیـل آن صورت گیرد. تنهـا در این 
صورت اسـت که می توانیم شـاهد شکوفایی اقتصادی و اجتماعی در این منطقه 

باشیم.

 مدیـرکل راه آهـن منطقـه آذربایجان با بیـان اینکه حجم 
ترانزیـت )حمـل و نقـل( ریـلی بین ایـران و ترکیـه در حال 
حاضـر ۶۰۰ هـزار تـن در سـال اسـت، گفـت: بـر اسـاس 
تصمیمـات و هـدف گـذاری هـای انجـام شـده، در تلاش 
هسـتیم تـا ایـن رقم را به یـک میلیون تن در سـال افزایش 

دهیم.
به گزارش ایرنا، علیرضا سـلیمانی روز سـه شـنبه در حاشیه 
چهـل و ششـمین نشسـت مشـترک مـرزی راه آهن هـای 
منطقـه آذربایجـان و منطقه پنـج مالاتیای ترکیـه در تبریز 
در گفـت و گـو بـا خبرنـگار ایرنـا افـزود: هدف اصـلی این 
نشسـت بررسی مسـائل فـنی و تجاری حمـل و نقل ریلی 

بین ۲ کشور با هدف افزایش حجم مبادلات ریلی است.
وی ادامـه داد: ایـران تـلاش دارد بـا فعال تر کـردن کریدور 
شـرق به غرب سـطح مبادله تجاری از طریـق راه آهن بین 
۲ کشـور چـه بـه طـور ترانزیـت و چـه به طـور صـادرات و 
واردات افزایـش دهـد بـه طوری کـه هـدف در مرحله اول 
رسـاندن سـطح مبـادلات بار بـه یـک میلیون تن در سـال 

است.
سـلیمانی گفـت: ۲ راه آهـن ظرفیت های بیشـتری در این 
زمینـه دارنـد از ایـن رو و بر اسـاس تصمیمات گرفته شـده 

تلاش می کنیم که به این رقم دست یابیم.
وی ادامـه داد: حمـل و نقل بار توسـط شـرکت های بخش 

خصـوصی در ایران و شـرکت حمل و نقـل ترکیه انجام می 
شـود و تـوان واگنی و لجسـتیک )پشـتیبانی( بـرای تحقق 
ایـن هدف را داریم و توسـعه هر چه بیشـتر مبـادلات بین ۲ 
کشـور بسـتگی بـه تقاضـا در ۲ سـمت از لحاظ حجـم کالا 

دارد.
وی افـزود: تـلاش بـر این اسـت در ایـن راسـتا بازرگانان و 
تاجـران بیشـتری را جلـب کنیـم و بارهای ریل پسـند را به 

سمت حمل و نقل ریل جذب کنیم.

هـدف گـذاری بـرای افزایش ۴۰۰ هـزار تنی حمـل و نقل 
ریلی بین ایران و ترکیه

مدیـر منطقـه پنج راه آهـن مالاتیـای ترکیه نیز با اشـاره به 
اهـداف برگـزاری این نشسـت هـا گفت: در این جلسـات و 
نشسـت هـا بـه دنبـال ارزیـابی و رفـع تک تک مشـکلات 
متقابل هسـتیم و تاکنون راهکارهای خـوبی برای بسیاری 

از مشکلات یافته ایم.
عـلی کارابیَ بـا بیـان اینکه این جلسـات سـالانه ۲ بـار در ۲ 

کشـور برگـزار می شـود و ۲۳ سـال از برگـزاری نخسـتین 
جلسـه می گـذرد، ادامـه داد: هـدف ایـن جلسـات توسـعه 
هرچـه بیشـتر حمـل و نقـل ریـلی بیـن ایـران و ترکیـه و 
رسـاندن میـزان مبـادلات حداقـل بـه یـک میلیـون تن در 

سال است.
وی گفـت: رسیـدن بـه ایـن رقم بـا توجه بـه ظرفیت های 
۲ طرف دور از دسـترس نیسـت که امیدوارم در سـال های 

پیش رو به این رقم برسیم.
مدیـر منطقه ای شـرکت تاشیماجیلیک )حمـل و نقل( نیز 
در ایـن نشسـت گفـت: بررسی مشـکلات موجود و توسـعه 
حمـل و نقل بـار از طریق ریل از اهداف مهم نشسـت های 

دو جانبه است.
عبدالقـادر تـاش بیـان کـرد: اکنـون ۶۰۰ هـزار تـن بـار از 
طریـق ریـل بیـن ۲ کشـور مبادله می شـود و روزانـه ۶۰۰ 
واگـن بـرای جابجـایی ایـن میـزان بار بـر روی ریـل ها در 
حرکـت اند که اگر تسـهیل سـازی شـود می توانیـم به رقم 

یک میلیون تن در سال برسیم.
بـه گـزارش ایرنـا، راه آهـن آذربایجـان بـه عنوان یـکی از 
نـواحی ۲۱گانـه راه آهن ایران در محورهـای تبریز - میانه، 
تبریـز- جلفـا، تبریـز- رازی، مراغـه - ارومیـه و در آینـده 
نزدیک میانه - بسـتان آباد فعال اسـت و خطـوط ریلی این 

ناحیه به حدود یک هزار و ۱۰۰ کیلومتر می رسد.

هدف گذاری برای افزایش ۴00 هزار تنی حمل و نقل ریلی بین ایران و ترکیه
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بانک مرکزی: بیش از ۹0.۴ درصد چک ها 
وصول شد

براساس اطلاعات سامانه انتقال تصویر چک )چکاوک( طی مهرماه سال جاری، نسبت تعداد 
چک های وصولی به مبادله ای، 9۰.۴ درصد و نسبت مبلغ چک های وصولی به مبادله ای 

8۵.۴ درصد است.
به گزارش خبرگزاری مهر، بر اساس اطلاعات سامانه انتقال تصویر چک )چکاوک( طی 
مهرماه سال جاری، نسبت تعداد چک های وصولی به مبادله ای، 9۰.۴ درصد و نسبت مبلغ 

چک های وصولی به مبادله ای 8۵.۴ درصد است.
گفتنی است نسبت تعداد چک های وصولی به مبادله ای در شهریورماه سال جاری، 9۰.۱ 

درصد و نسبت مبلغ چک های وصولی به مبادله ای 8۳.9 درصد بود.
بر اساس اطلاعات این گزارش، میزان مبادلات چک در مهرماه نسبت به ماه قبل از نظر تعداد، 

۳۴.9 درصد و از نظر مبلغ، ۳۰.8 درصد افزایش نشان می دهد.
همچنین بیشترین نسبت تعداد چک های وصولی به مبادله ای در استان های گیلان، کرمانشاه 
و ایلام بوده است. از لحاظ ارزشی نیز بیشترین نسبت چک های وصولی به مبادله ای در 

استان های کرمانشاه، البرز و گلستان بوده است.

تعداد صندوق های سرمایه گذاری بورسی به 
۴۹0 صندوق رسید

طبق آمارها از ابتدای سال ۱۴۰۲ تاکنون، یعنی در ۲۰ ماه گذشته، ۱۰۶ صندوق  
سرمایه گذاری جدید در بازار سرمایه فعال شده است.

به گزارش خبرگزاری مهر، طبق آمارها از ابتدای سال ۱۴۰۲ تاکنون، یعنی در ۲۰ ماه 
گذشته، ۱۰۶ صندوق سرمایه گذاری جدید در بازار سرمایه فعال شده است. به این ترتیب 
تعداد صندوق های سرمایه گذاری بورسی از ۳8۴ صندوق در ابتدای این دوره، به ۴9۰ 

صندوق در پاییز امسال، رسیده است.
از این بین سهم صندوق های سرمایه گذاری درآمد ثابت، ۲8 صندوق بوده است. به این 
ترتیب تعداد صندوق های مزبور از ۱۲۶ صندوق به ۱۵۴ صندوق افزایش پیدا کرده است. 
تعداد صندوق های کالایی، شامل زعفران و طلا نیز، از ۱۱ صندوق به ۱۶ صندوق رسیده 
است. در همین بازه زمانی، تعداد صندوق های بازار گردانی از 9۱ صندوق به ۱۰9 صندوق 

افزایش پیدا کرده است.
سایر صندوق های سرمایه گذاری، شامل: »صندوق های سهامی، مختلط، زمین و ساختمان 
و …« نیز با افزایش ۵۵ عددی از تعداد ۱۵۶ صندوق به ۲۱۱ صندوق افزایش پیدا کرده است

بررسی این آمارها نشان می دهد، از ابتدای سال ۱۴۰۳ تاکنون و در بازه 8 ماه گذشته نیز 
تعداد کل صندوق های موجود در بازار سرمایه از ۴۵۲ به ۴9۰ صندوق افزایش پیدا کرده و 

۳8 ابزار جدید برای سرمایه گذاری غیرمستقیم به بازار سرمایه اضافه شده است.
در همین بازه زمانی، به ترتیب، ۱۳ صندوق های با درآمد ثابت، یک صندوق کالایی و ۵ 
صندوق بازار گردانی به بازار سرمایه اضافه شده، در حوزه سایر صندوق ها نیز مجوز فعالیت 

۱9 صندوق جدید صادر شده است.
انواع صندوق های سرمایه گذاری در بازار سرمایه شامل: صندوق های سرمایه گذاری »در 
اوراق بهادار با درآمد ثابت«، »در اوراق بهادار با درآمد ثابت نوع دوم«، »در اوراق بهادار با درآمد 
ثابت - مختص اوراق دولتی«، »مختلط«، »مختلط- با تضمین اصل مبلغ سرمایه گذاری«، 
»در سهام«، »در سهام شاخصی«، »درسهام-اهرمی«، »درسهام-بخشی«، »اختصاصی 
بازار گردانی«، »در اوراق بهادار مبتنی بر کالا-فلز طلا«، »در اوراق بهادار مبتنی بر کالا- سایر 
کالاها«، »صندوق در صندوق«، »زمین و ساختمان«، »پروژه«، »جسورانه«، »خصوصی«، 

»املاک و مستغلات« و »بازنشستگی تکمیلی« است.

 فروش طلای اینترنتی با رعایت
 دو شرط بلامانع است

رئیس اتحادیه کسب وکارهای مجازی ابراز امیدواری کرد با سازوکارهایی که در دولت اتخاذ 
شده، خریدوفروش طلای مجازی سامان بگیرد و مردم با خیال راحت اقدام به سرمایه گذاری 

کنند.
به گزارش خبرگزاری مهر، الفت نسب رئیس اتحادیه کسب وکارهای مجازی با اشاره به 
خریدوفروش طلاهای اینترنتی گفت: اگر فرد یا مجموعه ای قصد عرضه طلا در فضای مجازی 
را داشته باشد، یا باید طلافروش و دارای جواز کسب از اتحادیه طلا باشد و یا با یک طلافروشی 

که جواز دارد، قرارداد محضری امضا کرده و مسئولیت فروش طلا را برعهده گیرد.
وی افزود: همچنین طلا باید تحویلِ خریدار گردد و اگر این شروط رعایت شود، از نظر ما 
مشکلی ندارد. فردی که قصد راه اندازی این کسب وکار را دارد، باید مجوزهای لازم را دریافت 

کند و بعد اقدام به فروش طلای اینترنتی کنند.
رئیس اتحادیه کسب وکارهای مجازی بیان کرد: اتحادیه کسب وکارهای مجازی نزدیک 
سه سال به حالت نیمه تعطیل درآمده و کمیسیون های ناظر از جمله کمیسیون بازرسی و 
شکایت، تعطیل هستند. بنده به عنوان عضو هیئت مدیره تأکید می کنم حتی طی دو سال 

و نیم گذشته جلسه هیئت مدیره هم تشکیل نشده است.
وی خاطرنشان کرد: مجوزها صادر و از طریق سامانه مجوزها پیگیری می شود و بحث بنده 

نظارت است؛ البته صرفاً نظارت اتحادیه در نظر نیست و نهادهای دیگر نیز وظیفه دارند.
الفت نسب گفت: نظارت از طریق کمیسیون های بازرسی و شکایت صورت نمی گیرد و این 
هشداری است که بنده اعلام می کنم که باید اصلاح شود. از طرفی وزارت صمت از طریق 
مرکز توسعه تجارت الکترونیک فضای آزمایشی را ایجاد کرد تا کسب وکارهایی که قانونی 
خاص ندارند، مورد آزمایش قرار گیرند.وی افزود: مرکز توسعه قوانینی هم برای حوزه طلا 
گذاشته و اگر قرار بر فروش طلا باشد، باید در یک محل مثل بانک ذخیره شود که اتفاق خوبی 
است؛ اما این مورد نیز به نظارت کافی نیاز دارد؛ پس طلا باید موجود باشد و نباید خالی فروشی 
اتفاق افتد.رئیس اتحادیه کسب وکارهای مجازی با بیان اینکه طلافروشان در روز هرچه طلا 
بفروشند، سریعاً جایگزین می کنند، گفت: این مشکل در سکه ثامن اتفاق افتاد؛ یعنی مردم 
پول می دادند و فروشنده اقدام به خرید طلا نمی کرد و پس از یک نوسان قیمتی، آن اتفاق ها 

افتاد.

معاون ارزی بانک مرکزی با تاکید بر اینکه بازار ارز تجاری 
با هدف تک نرخی شدن ارز از ۲۶ آذرماه عملیاتی می شود، 
کشف قیمت در این بازار را مبتنی بر عرضه و تقاضا اعلام 

کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، محمد آرام معاون ارزی بانک 
مرکزی در دومین نشست معرفی و آشنایی فعالان اقتصادی 
با سامانه معاملات بازار ارز تجاری با اشاره به ویژگی های 
بازار ارز تجاری اظهار کرد: در این بازار که بر اساس 
استانداردهای بین الملی طراحی شده، کشف قیمت مبتنی 
توسط  عرضه  که  می افتد  اتفاق  تقاضا  و  عرضه  بر 

صادرکنندگان و تقاضا توسط واردکنندگان است.
وی با بیان اینکه جورسازی یا مچینگ بین عرضه و تقاضا 
صورت می گیرد، ادامه داد: این اقدام بر اساس یک الگوریتم 
ماشینی بدون دخالت افراد بر اساس بالاترین قیمت خرید و 
کمترین قیمت فروش اتفاق می افتد. در نهایت عملیات 
پایاپای و تسویه نقدی ریال و ارز به صورت متمرکز انجام 

می شود.
این مقام مسئول بانک مرکزی با اشاره به اینکه کشف 
قیمت در بازار ارز تجاری مبتنی بر عرضه و تقاضا اتفاق 
می افتد، افزود: پس از عرضه توسط صادر کنندگان و تقاضا 
توسط واردکنندگان، جورسازی یا مچینگ بین این دو بر 
اساس یک الگوریتم ماشینی بدون دخالت افراد بر اساس 
بالاترین قیمت خرید و کمترین قیمت فروش اتفاق می افتد. 
نرم افزارهای معاملاتی این بازار کاملااً بومی و توسط 
متخصصان فناوری اطلاعات مرکز مبادله و با همکاری 

بانک مرکزی، کد نویسی، طراحی و اجرا شده است.
وی یادآور شد: استانداردهای اصلی که در دنیا وجود دارد 
چه در حوزه سفارش گذاری نحوه عرضه و تقاضا، جلسات 
معاملاتی، الگوهای کشف قیمت که بر اساس سیستم حراج 
و عرضه و تقاضا است و سیستم پایاپای و تسویه تمامااً از 
استانداردهای بین المللی گرفته شده و بر این اساس در 

سامانه پیاده شده است.
عضو هیأت عامل بانک مرکزی با تاکید بر اینکه در مرحله 
نخست، بانک ها و شعب ارزی آنها به عنوان کارگزاران 
معاملاتی قرار داده شده اند و تقاضا و عرضه توسط بانک در 

فاز اول در این سامانه دیده شده است.
وی بیان کرد: تمام شعب ارزی بانک ها به این سامانه متصل 
شده اند و عرضه و تقاضا در این سامانه وارد می شود. بر این 
اساس، یک تخصیص معتبر به همراه ریال از جانب بانک 
تقاضاکننده و یک کوتاژ صادراتی به همراه ارز دریافتی یا 
مورد تأیید بانک به عنوان بانک فروشنده وارد سامانه 
می شود. بعد از انجام جورسازی یا مچینگ و انجام معامله، 

عملیات تسویه و غیره صورت می گیرد.
آرام افزود: البته فعلااً تسویه ریالی بر اساس تی به علاوه یک 

و تسویه ارزی حداکثر بین ۷ تا ۱۴ روز انجام خواهد شد.
آرام با بیان اینکه در این سامانه هر ارزی بر اساس کارگزار 
یا محل آن، نماد مشخصی دارد، تصریح کرد: هر ارزی نماد 
مجزایی دارد و در آینده می تواند نمادهای بیشتری هم 
داشته باشند. به عنوان نمونه، یورو در چین می تواند یک 
نماد باشد و در اروپا یک نماد دیگر داشته باشد و عرضه و 

تقاضاها متناسب با آن شکل می گیرد.
وی ادامه داد: در حال حاضر دو جلسه معاملاتی صورت 
می گیرد و بر اساس آن در ۲۶ آبان ماه این امر ابلاغ شد و 
یک ماه بعد از آن یعنی در ۲۶ آذر ماه، محل تخصیص ارز 

تمام گروه ها مرکز مبادله و محل رفع تعهد آنها نیز مرکز 
مبادله ارز و طلا خواهد بود.

گروه های  عرضه کنندگان  حاضر،  حال  در  افزود:  وی 
کشتیرانی، روانکاوها، کربن، سیمان، کاشی، لبنیات و… 
هستند و طرف تقاضا نیز ماشین آلات، موبایل، تبلت، خودرو، 
کِشنده، موز، قطعات موتورسیکلت، تجهیزات و… هم به 

عنوان تقاضاکننده در این مرکز در نظر گرفته شده اند.
معاون ارزی بانک مرکزی در ادامه خاطرنشان کرد: سامانه 
جدید جهت تسریع در فرآیند و ایجاد تنوع راه اندازی شده 
است. در نتیجه زمانی که گفته می شود بانک ها عرضه و 
تقاضا را در سامانه قرار دهند، شرایط ارز را نیز تعیین 

می کنند.
آرام افزود: ارز می تواند روپیه هند، دلار و یا یورو باشد اما 
طبیعتااً امکان انتقال یک ارز از یک منبع یا کشور به کشور 
دیگر وجود ندارد و به همین دلیل امکان تعیین شرایط ارز 

در سامانه فراهم شده است.
وی خاطرنشان کرد: نماد روپیه نیز باید در مرکز ایجاد شود 
تا افرادی که در این زمینه نیازهایی دارند، بتوانند از این بستر 

استفاده کنند.
دکتر آرام با تاکید بر اینکه صرافی ها و تراستی ها طرف بانک 
قرار می گیرند و عامل بانک هستند و در نتیجه هیچ تغییری 
بیان داشت: بانک  در شرایط تراستی ها رخ نمی دهد، 
براساس شرایط ارز، آن را در اختیار واردکننده قرار می دهد. 
در حقیقت فرآیند جورسازی یا مچینگ توسط بانک بین 

صادرکننده و واردکننده انجام می شود.
عضو هیأت عامل بانک مرکزی در خصوص انتقال ارز 
اشخاص خاطرنشان کرد: در حوزه واردات در برابر صادرات 
خود، فرآیند مانند گذشته است اما در خصوص انتقال به 
اشخاص دیگر جزئیاتی وجود دارد. اگر گروهی برای انتقال 
ارز بین خودشان توافق کنند اما امکان خرید با قیمت بهتر 
وجود داشت، منطقی است که با قیمت بهتر ارز را خریداری 
کنند. برعکس آن در خصوص صادرکننده نیز برای فروش 
ارز وجود دارد. البته ممکن است از جهت ویژگی های ارز 

شرایط متفاوت باشد که امکان تفکیک ارزها وجود دارد.
آرام با اشاره به امتیازاتی که در مرکز مبادله مورد توجه قرار 
گرفته است، بیان داشت: تسهیل نقل و انتقال ارز، امکان 
تأمین مالی و بیمه ارزش منابع واردکننده و صادرکننده از 

جمله امتیازات در نظر گرفته شده است.
وی ادامه داد: بر این اساس، اگر کسی قصد سرمایه گذاری 

دارد باید از طریق بازار سرمایه اقدام کند با این حال امکان 
تضمین ارز پول به اندازه رقم کوتاژ تخصیص پیدا کرده 

برای واردکننده و صادرکننده وجود دارد.
معاون ارزی بانک مرکزی تصریح کرد: اگر عرضه ای شکل 
بگیرد و به هر دلیلی عرضه یا تقاضا برای آن وجود نداشته 

باشد، بانک مرکزی به عنوان تنظیم گر وارد خواهد شد.
وی ادامه داد: در خصوص فروش در حال حاضر بانک 
مرکزی اقدام خواهد کرد اما در حال فراهم سازی زیرساخت 
نرم افزاری برای خرید نیز هستیم. همچنین اگر قیمت به 
صورت غیرمنصفانه تعیین شده بود باید بپذیرید که تقاضا 

برای آن وجود نداشته باشد.
وی افزود: قیمت می تواند در دامنه ۳ درصد حرکت رو به بالا 
داشته باشد و یا رو به پایین و محدودیتی برای آن وجود ندارد 
و این یک استاندارد معاملاتی است که در معاملات بین المللی 
وجود دارد. هدف این است که دامنه نوسان در یک دایره 
منطقی نگه داشته شود در این غیر صورت بازار دچار 

بی ثباتی خواهد شد.
این مقام مسئول بانک مرکزی در خصوص تقاضای کارمزد 
ارزی از سوی یکی از بانک ها برای نقل و انتقال ارز، تصریح 
کرد: اگر بانکی تقاضای کارمزد ارزی کند، مرتکب تخلف 

شده است.
آرام توضیح داد: یک در هزار کارمزد خریدار و یک در هزار 
کارمزد فروشنده است که باید به صورت ریالی دریافت شود. 
اگر بخواهید ارز را به ارز دیگر تبدیل کنید کارمزد مشخصی 

دارد که از گذشته جدول آن اعلام شده است.
آرام با اشاره به عدم ایفای تعهدات توسط صادرکننده، 
خاطرنشان کرد: در این صورت، قطعااً معامله به سمت باطل 
شدن می رود اما تعهدات در سامانه مربوط به بانک است در 
نتیجه زمانی بانک باید بپذیرد که ارز یک فروشنده را در 
سامانه ثبت کند که از وصول آن مطمئن باشد و در غیر این 

صورت باید بانک وثایقی صادرکننده را به اجرا بگذارد.
وی ادامه داد: تمامی معاملات در سامانه به ثبت می رسد در 
نتیجه اگر یک فرد در یک بانک تخلفی انجام دهد امکان 
عرضه در بانک دیگری را نخواهد داشت؛ مانند تأثیری که 

چک برگشتی بر فرآیند بانکی دارد.
معاون ارزی بانک مرکزی خاطر نشان کرد: کسانی که 
مشتریان خوب باشند نیز می توانند از طریق بانک خط 
اعتباری بگیرند و منابع ارزی خود را تأمین کنند. در حال 
هستند  اشخاص  ارز  مشمول  که  افرادی  تنها  حاضر 

می توانند در سامانه حضور پیدا کنند.
آرام تاکید کرد: در این سامانه بانک متعهد حصول ریال و 
ارز است و از این طریق احتمال عدم ایفای تعهدات کاهش 
می یابد. از سوی دیگر معاملات ثبت می شود و اطلاعات آن 
باقی خواهد ماند، اگر ایفای تعهدات خوب بود و فردی 
تعهدات خود را به موقع انجام داد، رتبه اعتباری آن افزایش 
پیدا می کند و اعتبار آنها برای انجام معاملات بیشتر افزایش 
می یابد، اما اگر کسی تخلف انجام دهد همانند چک 

برگشتی، امکان عرضه نخواهد داشت.
معاون ارزی بانک مرکزی افزود: در سامانه معاملاتی ارز 
تجاری مرکز مبادله و در عرضه و تقاضا امکان تبانی 
نخواهد بود. ضمن اینکه امکان انتقال عرضه یا تقاضای 

بخش نیما به سامانه مرکز مبادله وجود دارد.
وی در ادامه با اشاره به اهداف راه اندازی مرکز مبادله ارز و 
طلای ایران خاطرنشان کرد: هدف از ایجاد مرکز مبادله ارز 
و طلای ایران راه اندازی بازاری مبتنی بر عرضه و تقاضا، 
هم برای ارز و هم برای طلا به صورت فیزیکی بود. همچنین 
مدیریت و بیمه معاملات ارز پیش بینی پذیر در کنار کاهش 
ریسک های نوسانات با بکارگیری ابزارهای مالی لازم از 

دیگر اهداف راه اندازی این مرکز است.
آرام افزود: هم اکنون نیمی از ارز اشخاص مربوط به استفاده 
از ارز خود بنگاه برای مصارف جاری و سرمایه ای و نیم دیگر 
آن در رابطه با واگذاری به غیر است که عملااً وارد بازار 
می شود. به عنوان نمونه اگر در معاملات یک سال حدود ۷۰ 
میلیارد دلار در نظر گرفته شود، حدود ۸ میلیارد دلار حجم 

این بازار می شود.
به گفته معاون ارزی بانک مرکزی به تدریج گروه های 
مختلف به مرکز مبادله اضافه خواهند شد. همچنین سایر 
بازارها هم در مرکز مبادله ادغام و تلفیق خواهند شد و در 
آینده فقط یک بازار در حوزه ارز و طلا وجود خواهد داشت.

معاون ارزی بانک مرکزی افزود: تالار شمش طلا در مرکز 
مبادله، مبتنی بر عرضه و تقاضا است. در ابتدا با یک مقدار 
کم، کار شروع شد ولی خوشبختانه در مدت زمان کوتاهی 
به شدت استقبال شد و نتیجه این شد که یک بازار بزرگ 
در حوزه شمش طلا ایجاد شد که هم حجم معاملاتی قابل 
توجهی به در هر معامله و جلسات معاملاتی دارد و هم بر 

قیمت بازار شمش طلا اثرگذار است.
آرام با اشاره به اینکه در تالار سکه مرکز مبادله سکه های 
سال ۱۳۸۶ مورد معامله قرار می گرفت، تصریح کرد: در 
فرصت کوتاهی بعد از گذشت ۱۵ سال سکه های جدید با 

تاریخ ۱۴۰۳ ضرب شد و در این بازار به عرضه رسید.
وی ادامه داد: در این بازار که معاملات در آن سه روز در هفته 
برگزار می شود کاملااً به صورت عرضه و تقاضا و بر اساس 
مکانیزم بازار، موفق به کشف قیمت می شود. بازار سوم 
مربوط به بازار ارز بازرگانی است و تمرکز آن فعلااً بر صادرات 
و واردات غیرنفتی است که عمدتااً مرتبط با بخش خصوصی 

است.
معاون ارزی بانک مرکزی در پایان گفت: معاملات کل ارز 
کشور به ۳ بخش تقسیم می شود؛ حدود ۲۵ درصد مربوط 
به معاملات ارز ترجیحی یعنی کالاهای کشاورزی، دارو و 
تجهیزات پزشکی است. ۵۰ درصد معاملات مربوط به نیما 
و ۲۵ درصد هم بازار ارز اشخاص است که بازار یا تابلوی 
ارز تجاری مرکز مبادله در ابتدا برای ارز اشخاص طراحی 

شده است.

سایر بازارهای ارزی در مرکز مبادله ادغام می شوند

وزیر جهاد کشاورزی اظهار کرد: با طراحی سامانه هوشمند، امضاهای طلایی حذف شده 
و بی انضباطی هایی مانند چای دبش اتفاق نخواهد افتاد.

به گزارش ایسنا، غلامرضا نوری قزلجه_ وزیر جهاد کشاورزی_ در برنامه گفت وگوی 
ویژه خبری، درباره اینکه بخشی از مشکلات و گرفتاری های بخش کشاورزی گرفتار 
رانت هایی است که در این حوزه است، اظهار کرد: در سال های اخیر وظایف دیگری به 
جهاد کشاورزی در بخش بازرگانی و تنظیم بازار محصولات کشاورزی به این حوزه محول 
شد و بخش قابل توجهی از ارز ترجیحی و یارانه در اختیار وزارت جهاد کشاورزی قرار 
گرفت تا برای آن برنامه ریزی کند، نهاده ها کالاهای اساسی را وارد کند و این نهاده ها را به 

دست مصرف کنندگان برساند.
وی یادآوری کرد که وزارت جهاد کشاورزی نقش انتقال یارانه به مصرف کنندگان را 
برعهده دارد و یارانه در داخل به مصرف چندانی نمی رسد، اما مسئولیت سنگینی است. در 
عین حال مبالغ قابل توجهی از ارز به شکل ترجیحی در اختیار وزارت جهاد بود که آن را 
مدیریت کند. اگر دقت های لازم صورت نگیرد و سامانه ها به درستی به کار گرفته نشود و 
اثر امضاهای طلایی و اثر اشخاص کم نشود، ممکن است مفسده و مشکل برای کشور 

ایجاد شود.
نوری افزود: اکنون این موضوعات را سیستمی کردیم؛ به طور مثال چای دبش یکی از 
مواردی بود که در این بی انضباطی ها رخ داد. سامانه ای که اکنون طراحی شده و مدیریتی 

که اعمال می شود، باعث حذف امضاهای طلایی و نظر اشخاص در این حوزه شد.
وی اضافه کرد: اکنون سامانه کار می کند و این سامانه به تمامی سامانه های هوشمند 
کشور وصل است. به طور مثال به سامانه اعتبارسنجی تجاری در وزارت صمت وصل 
است که متقاضی را مشخص می کند که طی ۵ سال گذشته چه معدلی داشته و چه میزان 

می تواند واردات داشته باشد.
او با تاکید بر اینکه در زمان راه اندازی این سامانه ها هیچ بی برنامگی و رانتی در حوزه 
کشاورزی رخ نداده است افزود: به کارگیری از سیستم های هوشمند و به روز توانسته این 

مشکلات را برطرف کند.
به گفته وی تا ۲۰ روز آینده همه شرایط و ضوابط در تارنمای وزارت جهاد کشاورزی قرار 

می گیرد.
وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: موضوع فقط مربوط به حوزه ارزی نیست، بلکه در 
موضوعات مختلف همچون زمین بایستی دقت و مراقبت بیشتری صورت گیرد. البته 

زمین نیز به صورت سامانه ای شدن پیش می رود.
وی درباره برنامه وضعیت لایحه آبخیزداری و زمان ارسال آن به مجلس شورای اسلامی 
گفت: لایحه آبخیزداری می تواند به یک قانون مهم در کشور تبدیل شود و به زودی این 

مهم رخ خواهد داد و آثار آن را می توانیم بعد از اجرا در کشور شاهد باشیم.
وزیر جهاد کشاورزی اظهار کرد: اختلاف نظرهای کارشناسی موجب تاخیر تحویل لایحه 

آبخیزداری به مجلس و دولت چهاردهم شد.
نوری قزلجه تصریح کرد: طی چند هفته گذشته بررسی های کارشناسی را انجام دادیم و 
سعی کردیم به یک وفاقی در دستگاه های فنی مرتبط برسیم. شاید در یک هفته تا ۱۰ 

روز آینده این لایحه به دولت ارائه شود که بستگی به نوبت کاری در دولت دارد.
وی گفت: پس از آن بین ۲۰ روز تا یک ماه دیگر نیز این لایحه تحویل مجلس شورای 
اسلامی می شود که امیدواریم با اولویت بررسی و به قانون تبدیل شود.وزیر جهاد کشاورزی 
افزود: البته بخش هایی از لایحه در قانون برنامه هفتم به عنوان تکلیف وجود دارد و به طور 
جدی سعی داریم این تکالیف را دنبال کنیم. این لایحه بر اساس منابعی در اختیار وزارت 

جهاد کشاورزی و بخشی هم که از سوی مشارکت مردمی عملیاتی خواهد شد.
وی با بیان اینکه به طور قطع نمی توانیم بگوییم این لایحه در چه زمانی به مجلس شورای 
اسلامی ارائه می شود گفت: اکنون از ریز ردیف ها و اولویت هایی که دولت در دست بررسی 
دارد که به صحن مجلس وارد شود اطلاعی ندارم، اما به احتمال زیاد ۲۰ روز تا یک ماه 

زمان می برد تا به مجلس شورای اسلامی تحویل داده شود.
وزیر جهاد کشاورزی درباره اینکه ۵۰ درصد مساحت کشور تحت مدیریت وزارت جهاد 
کشاورزی قرار دارد، برای استفاده بهینه از این ظرفیت افزود: این ۵۰ درصد مساحت هایی 
است که اکنون فعالیت های کشاورزی دامداری، مرتعداری و جنگلداری انجام می شود. 

البته بنا نداریم که از بیابان ها نیز صرف نظر کنیم.
وی خاطر نشان کرد: چالش هایی از جمله خشکسالی ممتد، تغییرات اقلیمی و افزایش 

دما و بیابانزایی ها سبب شده که مساحت قابل کشت تهدید و محدودتر شود.
وزیر جهادکشاورزی ادامه داد: بنای ما این است که اجازه ندهیم همین ظرفیت موجود نیز 
کاسته شود و راهکارهای مقابله با بیابان زایی را به طور جدی دنبال می کنیم. با استفاده از 
تجارب خودمان و کنوانسیون بین المللی و توانمندی های داخلی سعی داریم این مساحت 

موجود را حفظ کنیم.
وی اضافه کرد: بر اساس تکالیف قانونی تعداد دام را در آن تنظیم می کنیم و برنامه های 
مرتعداری آن را می نویسیم. به صورت علمی و دانش بنیان سعی می کنیم در کنار احیای 

این مساحت ها بتوانیم از آنها استفاده درست و صحیح داشته باشیم.
نوری قزلجه درباره تراز تجاری بخش کشاورزی گفت: آخرین آمارها نشان می دهد که 
تراز تجاری بخش کشاورزی حدود منفی ۱۱ میلیارد دلار است. بنا داریم بر اساس تکالیف 
برنامه هفتم، آنها را عملیاتی کنیم و افزایش تولید داشته باشیم و این تراز را به سمت صفر 

یعنی مثبت هدایت کنیم.
وزیر جهاد کشاورزی افزود: محدودیت های زیادی در بحث استفاده از خاک آب داریم؛ به 
ویژه آب که در قوانین بالادستی به آن تاکید شده است تا در بخش کشاورزی کاهش پیدا 

کند.
وی افزود: ما یک ظرفیت خوب در علم و فناوری و افزایش بهره وری در بخش کشاورزی 
داریم تا به کمک اینها عملکرد در واحد سطح را افزایش دهیم و از این محل به سمت 

اصلاح تراز تجاری و تامین امنیت غذایی کشور برویم.
وی اضافه کرد: این موضوع را می توانیم در برنامه هفتم پیش ببریم که البته این مهم نیز 
نیازمند تامین منابع است. در صورتی که منابع لازم تامین نشود، حرکت به سمت ارتقای 

بهره وری کند خواهد بود.

نوری قزلجه ادامه داد: البته تمامی اینها برمی گردد به وضعیت اقتصادی کشور و اینکه چه 
میزان در بودجه های سالانه بخش کشاورزی سرمایه گذاری های لازم صورت گیرد.

وی افزود: البته ما منتظر این منابع نیستیم؛ هرچند در برخی از موارد بدون منابع مالی 
نمی توان حرکت کرد.

به گفته او، در بخش کشاورزی سازمان تحقیقات آموزش و ترویج کشاورزی دانشگاه ها 
و شرکت های دانش بنیان که در حوزه اصلاح بذر، اصلاح نباتات و اصلاح نژاد دام کار می کنند 
تلاش می کنیم به این فعالیت ها سرعت بخشیم تا از این منظر عملکرد در واحد سطح را 

افزایش دهیم.
وزیر جهاد کشاورزی درباره خودکفایی ۹۰ درصدی هفت محصول اساسی کشاورزی در 
برنامه هفتم توسعه گفت: ما برای اینکه به این اهداف برسیم و امنیت غذایی کشور را تامین 
کنیم، مشکلات را شناسایی کردیم؛ به طوری که طی دو - سه ماه گذشته کارگروه هایی 

را تشکیل دادیم که موانع و مشکلات را شناسایی کرده و راه حل های آن را آورده ایم.
وی افزود: برخی از راه حل ها نیاز به تامین منابع مالی دارد که با این وضعیت بودجه نمی توانیم 
به آنها برسیم. البته بخشی از این ها را با ظرفیت های موجود کشور عملیاتی خواهیم کرد 
که یکی از اینها دانش بنیان کردن بخش کشاورزی و سامانه تشکل های مصرف بهینه 

منابع تولید و تامین سرمایه برای بخش کشاورزی است.
وزیر جهاد کشاورزی درباره صدور مجوزها مطرح کرد: برای تسهیل صدور مجوزهای 
کسب و کار که در وزارت اقتصاد ایجاد شده است، وزارت جهاد کشاورزی جزو رتبه های 

اول تا سوم است.
وی با بیان اینکه واردات انواع محصولات کشاورزی به موسسه جهاد استقلال داده شده 
است اظهار کرد: این موسسه وضعیت خاصی دارد و یک هلدینگ از فعالیت شرکت های 
تجاری است. ما چند شرکت دولتی داریم که در تامین و ذخیره سازی کالاهای اساسی 

کمک می کنند.
وی اضافه کرد: چون برخی از کالاهای اساسی و نهاده ها ذخیره می شود و اخیرااً با توجه به 
فضاهایی که در سیلوها و انبارها ایجاد شد، این فضا به وجود آمد که آن را افزایش دهیم. 
در واقع شرکت هایی که مباشر دولتی هستند وارد کار شده اند و در تامین این کالاها کمک 
می کنند؛ بنابراین جهاد استقلال و شرکت های زیر مجموعه آن نیز گاهااً وارد این مقوله 

می شوند.
نوری قزلجه تصریح کرد: انحصاری در کار نیست و شرکت های دولتی ما فقط می توانند 
۲۰ درصد واردات کنند و مابقی سهم مربوط به بخش خصوصی است. اگر بخش 
خصوصی با نظم و انضباط لازم کار کند، سهم بخش دولتی را نیز به طور مجدد کاهش 

خواهیم داد، زیرا این شرکت ها کمک و اهرم دولت در تامین کالاهای اساسی هستند.
وزیر جهاد کشاورزی درباره اینکه کمتر از ۲۵ درصد جمعیت در روستاها و مناطق عشایری 
زندگی می کنند گفت: برای این حوزه تکلیف قانونی مشخصی در برنامه هفتم داریم تا 
سازمان پیشرفت و آبادانی روستاهای کشور را تشکیل دهیم. خود ساختار وزارت 

جهادکشاورزی هم باید از نظر پست ها و رفاهیات کارکنان تجدید نظر شود.
نوری قزلجه با بیان اینکه در ساماندهی امور مربوط به روستاها یک تکلیف مشخص داریم 
و وظیفه مند شده ایم سازمان پیشرفت و آبادانی روستاها و عشایر کشور را تشکیل دهیم، 

اضافه کرد: این سازمان برای خدمات رسانی به این روستاها کمک خواهد کرد.
وی افزود: ۲۵ دستگاه متولی در روستاها هستند که باید برنامه ریزی ها و تخصیص 
منابعشان در یک جا تجمیع، تکالیف دستگاه ها و وظایف تخصصی انجام و در نهایت باید 

در یک جا بازخوردشان مشخص شود.

وزیر جهاد کشاورزی عنوان کرد

 ارائه تسهیلات به روستایی ها و عشایر

سند کارخانه سواری پراید مدل 8۲    به رنگ مشکی  به شماره انتظامی 
۵8-۶8۳د9۱   و شماره شاسی  S۱۴۱۲۲8۲۱۶9۳۶۱ و شماره موتور  

۰۰۶۲۴7۳8 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.۱

ســند کارخانه ســواری پراید مدل 8۴    به رنگ بژ   به شماره انتظامی 
7۳-۴۲۶م۳7 و شــماره شاسی  S۱۴۱۲۲8۴۶۵۱9۲9 و شماره موتور  

۰۱۲9۶۰8۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.۳

ســند کارخانه ســواری پیکان  مدل 8۳    به رنگ ســفید  به شــماره 
انتظامی 8۳-۵۱7و8۶    و شــماره شاسی  ۱۰۰۱۲9۴۱ و شماره موتور  

۱۱۲8۴۰۱۲۵۶7مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.۲

سند کارخانه سواری پراید مدل  78    به رنگ نوک مدادی   به شماره 
انتظامی ۲۴-8۶۵ج۵۶   و شماره شاسی  S۱۴۱۲۲78۵9۵۱8۴و شماره 
موتور  M۳۱۱۵9۵۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.۴
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ایسـنا: یک کارشـناس حوزه انرژی گفت: ناتـرازی انرژی 
در کشـور هـر سـال رو بـه افزایـش اسـت به طـوری کـه 
میـزان مصـرف بنزین طی پنج سـال ۵۰ درصـد افزایش 
یافتـه و در سـایر حامل هـای انـرژی نیز چنیـن وضعیتی 
وجـود دارد، بـه نظر می رسـد که در این شـرایط بایسـتی 

معاونت انرژی ایجاد شود.
سـعیید تاجیـک، در خصوص ناترازی انـرژی، اظهار کرد: 
انـرژی شـاخصی بـه نـام energy intensity وجـود 
دارد کـه طبق آن، مشـخص می شـود که شـدت مصرف 
انـرژی بـه ازای هـر واحـد GDP بـرای کشـور وضعیت 
مطلوبی نیسـت و تقریباً دو برابر متوسط جهانی آن است. 
ایـران حـتی در منطقه هم جـزو پایین ترین رده هاسـت.  
این به این دلیل اسـت که ما در چند سـال گذشـته روند 

رشد اقتصادی مطلوبی نداشته ایم.
وی با بیان اینکه در حوزه گاز در ۱۰ سـال گذشـته حدود 
۶۰ درصـد میـزان مصـرف گازمان افزایش پیدا کـرده و از 
حـدود ۵۰۰ میلیـون مترمکعب به بیـش از 8۰۰ میلیون 
متـر مکعب رسیده اسـت، اظهار کـرد: همچنین در حوزه 
بنزیـن در پنج سـال گذشـته از 8۰ میلیـون لیتر به بیش 
از ۱۲۵ میلیـون لیتـر رسیده ایم؛  یعنی حـدود بیش از ۵۰ 
درصـد افزایـش داشـته ایم؛  در حالی که نـاوگان خودرو و 
موتورسیکلـت مـا تقریبـاً ۲۵ درصـد افزایش پیـدا کرده 
اسـت.  اینهـا نشـان می دهـد که رونـد مصرف در کشـور 

مطلوب نیست.
بـه گفتـه وی ایـن وضعیـت در حـوزه آب و بـرق خیـلی 
فاجعـه نیسـت. مـا تقریبامًصرف آبمـان در شـبانه روز به 
اندازه متوسـط جهانی و مصرف برقمـان حدود ۱7 درصد 
بیشـتر از مصرف جهانی اسـت. اما اشـکالی که در بخش 
مصـرف گاز و سـوخت از جملـه بنزیـن و گازوئیـل وجود 
دارد ایـن اسـت کـه چنـد عارضه جـدی وجـود دارد و به 
ایـن دلیـل می تـوان گفـت جـزو پرمصرف هـا قـرار 

گرفته ایم.  
عضـو هیـات نماینـدگان اتاق ایـران بـا بیان اینکـه ما در 
بحث گاز تقریباً ۱۱ برابر متوسـط جهانی در حوزه خانگی 
و تجـاری و صنایـع  کوچک  گاز مصـرف می کنیم و آن هم 
بـه دلیـل سیاسـت های گذشـته  اسـت کـه دولت هـای 
مختلف برای توسـعه شبکه گازرسـانی داشتند، گفت: در 
صورتی که شـاید اگر قرار بود سیاسـت درسـت تری اتخاذ 
شـود ایـن بود که مـا باید یک انـرژی را به در منـزل مردم 
می فرسـتادیم،  اماهـم گاز را فرسـتادیم و هـم بـرق را،  
بنابرایـن هزینـه اش بسیـار زیاد شـد، از ایـن رو مصرف را 

افزایش داد.  
تاجیـک ادامه داد: درحالی که بهتـر بود گاز را به نیروگاه ها 
می بردیـم و تبدیـل بـه بـرق می کردیم و بـرق را در منزل 
مـردم می بردیـم،  اما این اتفاق نیفتـاد و در زمان هایی که 

احسـاس می شـد ایـران مخـزن گاز دنیاسـت و می تواند 
صادرکننده گاز در جهان باشـد چنین سیاست اشتباهی 
همـه معادلات را بـر هم زد.وی با بیـان اینکه به طور مثال 
الان حـدود ۴۶ درصـد مصـرف گاز در حـوزه خانـگی و 
تجـاری و صنایـع عمـده و 9 درصـد از کل گاز در حـوزه 
پتروشیـمی اسـت که از ایـن 9 درصد هم نصـف آن برای 
انـرژی خودشـان مصـرف می شـود و نیـمی دیگـر بـرای 
خـوراک پتروشیمی هـا و تقریبـاً ۳۰ درصـد ظرفیـت 
پتروشیـمی کشـور هـم به دلیـل اینکـه گاز نداریم خالی 
اسـت.  این کارشـناس حـوزه انـرژی با تاکید بـر اینکه ما 
در واقـع مصـرف گازمان در این شـرایط قـرار دارد فقط به 
مـردم برنمی گـردد؛  زیرا سیاسـت هایی که اتخاذ شـده و 
وسـایلی که برای اسـتفاده در اختیـار مردم قـرار داده ایم،  
بـه مصـرف افزایش فزاینده ای داده اسـت، گفـت: به طور 
مثـال مـا بخاری هـایی بـا راندمان هـای بسیـار پایین در 
اختیـار مـردم قـرار دادیـم.  به طوری کـه در واحدهـای 
تجـاری و مسـکونی روسـتایی،  هـر روز صبـح و شـب 
۲۴سـاعته گاز می سـوزانند و لـذت حـرارت و گرمـا بـا 

راندمان پایینی در اختیار مردم قرار داده می شود.
بـه گفته تاجیـک واقعیت این اسـت که دولت سیاسـتی 
در ایـن زمینـه نداشـته که وسـایلی بـا مصـرف پایین در 
اختیـار مردم قرار دهـد و به نوعی با سیاسـت های قیمت، 
مردم را به سـمت دسـتگاه هایی با راندمان بالاتر و مصرف 
کمتـر هدایـت می کنـد.  اما دولـت تنها راهـکاری که در 
ذهـن دارد این اسـت که قیمت را گران کنـد.  در حالی که 

افزایش قیمت هم شرایطی دارد.
وی بـا بیـان اینکه بـه دلیل پاییـن بودن رشـد اقتصادی،  

سـرانه درآمد مردم نه تنها رشـد نکرده،  بلکه در ۱۰ سـال 
گذشـته کاهش نیز پیدا کرده اسـت گفـت:  به نوعی انگار 
دولـت می خواهـد از طریـق کاهـش و نگهـداری قیمـت 
انـرژی جبران مافـات کند،  بنابراین تنها جـایی که به آن 
دسـترسی دارد این اسـت که می خواهد حامل های انرژی 
را رایـگان بـه مـردم بدهـد کـه قـدرت خریدشـان حفظ 
شـود، ایـن یعـنی آینده فـروشی،  زیـرا ذخایـری کـه مـا 
داریـم فقـط بـرای ایـن نسـل نیسـت،  بلکـه متعلـق به 

نسل های بعدی هم هست.
بـه گفتـه عضو هیـات نمایندگان اتـاق ایـران به طورکلی 
در حـوزه حکمرانی انرژی اقتصاد پرمصـرف و بی کیفیتی 
داریـم. وقـتی شـدت مصـرف انـرژی دو برابـر متوسـط 
جهـانی اسـت و بدتریـن وضعیـت در منطقه بـرای تولید 
یک واحد GDP اسـت و ششـمین کشور در حوزه تولید 
گازهای گلخانه ای هسـتیم، نشـان می دهد که اقتصاد آن 
۴۰۰ میلیـاردی که به عنـوان تولید ناخالص داخلی تولید 
می کنیـم،  صرف تولیدی بی کیفیـت، پرمصرف و آلاینده  
شـده اسـت کـه نه تنهـا امـروز ملـت را تحـت تاثیـر قرار 

می دهد،  بلکه آینده را هم به نوعی متاثر می کند.
تاجیـک بـا بیـان اینکـه در نتیجـه حل مسـئله مصرف و 
به گونـه ای ناتـرازی انـرژی امـروز بـه جریان پیچیـده ای 
تبدیـل شـده کـه به راحـتی و بـا یـک فرمـول قابل حـل 
نیسـت که مثلاً با افزایش قیمت مسـئله حل  شود، گفت: 
در واقـع اگـر بگوییـم فقـط می خواهیـم حـوزه مصرف یا 
تولیـد یا فقط قیمـت را مدیریت کنیم،  قابل حل نیسـت. 
ایـن جریـانی اسـت کـه مـا بایـد از بهینه سـازی تـا 
فرهنگ سـازی، آموزش، اصلاح قیمـت و اصلاح اقتصادی 

شروع کنیم.  
وی افزود: در یک اقتصاد پنج  هزار دلاری، محیط زیسـت، 
انـرژی، بهـره وری و کارایی از بیـن می رود و تحـت تاثیـر 
اقتصـاد پاییـن قـرار می گیـرد.  ازایـن رو اگر رشـد اقتصاد 
ایجاد شـود، به هر شـکل موضوع محیط زیسـت و مصرف 
هـم درسـت می شـود.  دولـت باید مـردم را به اسـتفاده از 
وسـایل بهتـر ترغیب کند، خـودرو باکیفیت تـر با مصرف 
کمتـر به آنهـا عرضه کنـد و وسـایل انرژی بـر پایین تری 
در اختیـار آنها بگذارد. اگر رشـد اقتصاد ایجاد شـود، خود 
دولت امکان سـرمایه گذاری روی زیرسـاخت ها را خواهد 

داشت.  
ایـن کارشـناس حـوزه انـرژی افـزود: در حـال حاضـر 
نیروگاه هـا در بالاتریـن میـزان فشـار کار می کننـد تا برق 
تامیـن شـود. اما آیـا امکانش هسـت که ایـن همین طور 
ادامـه پیـدا کنـد.  اگـر سـرمایه گذاری نکنیم آیـا در دو یا 
پنـج سـال دیگر حل بحـران امکان پذیر اسـت؟ اگر بحث 
رشـد اقتصاد اتفاق بیفتد و تامین نقدینگی وجود داشـته 
باشـد، نیروگاه هـای خورشیـدی،  بـادی و تجدیدپذیـر 
امـکان اضافـه شـدن بـه مـدار دارد و به هرحـال سـرمایه 
می خواهـد،  بنابرایـن دولـت بایـد حمایـت کنـد و ایـن 
شـرایط را بـرای بخـش خصوصی آماده کند تـا بتوانند به 

فضای تولید انرژی پاکوارد شوند.
تاجیـک بـا بیـان اینکه بایـد به فکر چـاره باشیـم،  زیرا به 
هـر شـکل هـم اقتصاد مـا اقتصـاد آلاینـده ای شـده و به 
همیـن دلیل امکان صادرات بعـضی از کالاها را به اتحادیه 
اروپـاو کشـورهای توسـعه یافته نخواهیم داشـت، گفت:  
بنابرایـن بایـد بـرای بحـث انرژی هـای پـاک،  کاهـش 
مصرف، بهینه سـازیمصرف و افزایـش راندمان همه با هم 
کار کنیـم.  یـکی از پیشـنهادهایی کـه در برنامـه هفتـم 
توسـعه لحـاظ شـده بحـث معاونـت انـرژی اسـت. ایـن 

معاونت انرژی از چند جهت اهمیت دارد.
بـه گفتـه وی یـکی از موضوعـات مهـم آن، این اسـت 
کـه مـا در وزارت نیـرو و وزارت نفـت، بهینه سـازی را 
کنـار جـایی قرار داده ایـم که عموماً خـود وزارت نفت 
و وزارت نیـرو محـل تامیـن درآمـد و فـروش انـرژی 
اسـت.  موضـوعی کـه اساسـاً دارای تعـارض اسـت.  
بنابرایـن بهتـر اسـت که در واقـع یک معاونـت انرژی 
شـکل بگیـرد کـه بخـشی از آن بـه حـوزه مصـرف 
بپـردازد و بخـشی دیگـر نیـز بـه حـوزه تولید.ایـن 
کارشـناس حـوزه انرژی اظهار کـرد: در گام بعدی این 
سـازمان ها بایـد در جـایی جمـع شـوند کـه بتواننـد 
مدیریـت حوزه مصرف و بهینه سـازی مصرف را انجام 
دهنـد. بـه هـر شـکل مـا چـاره ای جـز ایـن نداریـم. 
بحـران انـرژی و مصرف اگـر مدیریت نشـود می تواند 

به بحران امنیتی تبدیل شود.

یک کارشناس حوزه انرژی عنوان کرد

افزایش ۵۰ درصدی مصرف بنزین طی ۵ سال
اخبار

 حجم مبادلات تجاری ایران و قطر
 ۲00 میلیون دلار است

رئیـس مرکـز امـور بین الملـل وزارت نیرو و دبیـر ایرانی کمیسیون مشـترک 
ایـران و قطـر گفت: حجم مبادلات تجاری دو کشـور تقریبـا ۲۰۰ میلیون دلار 

است که می توان به یک میلیارد دلار ارتقا داد.
بـه گـزارش ایرنـا از وزارت نیرو، مجتبی اکبـری روز چهارشـنبه در افتتاحییه 
دهمیـن اجـلاس کمیسیـون مشـترک همکاری هـای اقتصادی ایـران و قطر 
افـزود: ارتقـای سـطح مناسـبات اقتصـادی دو کشـور ایـران و قطر همـواره از 

تاکید های مهم مقام های عالی رتبه دو کشور بوده است.
وی ادامـه داد: کمیسیـون مشـترک همکاری های اقتصادی دو کشـور ایران و 
قطـر بـا توجه به سـطح عـالی روابط سیاسی دو کشـور فرصتی مهم اسـت که 
می تـوان از طریـق آن ضمن هموارسـازی مسیـر همکاری هـای اقتصادی دو 
کشـور، دامنـه و عمـق ایـن روابط را گسـترش داد.صالـح المانـع رئیس مرکز 
بین الملـل وزارت صنعـت و تجـارت دولـت قطـر و دبیر قطـری کمیسیون دو 
کشـور نیز بیان داشـت: ایران کشـور دوسـت و بردار و روابط ایران قطر همیشه 
مـورد توجه مقامات دو کشـور بوده اسـت.وی افـزود: توسـعه روابط اقتصادی 
بـرای دولـت قطـر بسیـار حائـز اهمیـت اسـت. امیـدوارم پـس از بـررسی 
کمیته های اقتصادی سـند چشـم انداز برای توسـعه اقتصادی دو کشور ایران 
و قطـر تدویـن شود.سـند دهمین اجـلاس این کمیسیون مشـترک همکاری 
های اقتصادی جمهوری اسـلامی ایران و قطر روز پنج شـنبه ۲۲ آذر ماه سـال 
جـاری بـا حضـور عباس عـلی آبـادی وزیر نیـرو و فیصل بـن ثانی بـن  فیصل 
آل ثـانی در شـهر دوحـه بـه امضـا خواهـد رسید.بنـا بـر این گـزارش دهمین 
کمیسـسیون اقتصـادی ایـران و قطر با سـه کمیتـه تجارت، صنعـت وانرژی، 
کمیتـه زیر سـاخت و کمیته اجتمـاعی با حضور نمایندگان اجرایی دوکشـور 
ایـران وقطـر از نهادهـا دولتی تشـکیل و در این بررسی با سـه روز کاری سـند 
نهـایی تدوین خواهند شـد.وزارت نیـرو تاکنون ریاسـت ۶ اجلاس کمیسیون 

مشترک ایران و قطر را میزبانی کرده است.

میزان پُرشدگی سدهای کشور ۴۴ درصد 
است

 وضعیـت سـدهای کشـور در سـومین مـاه سـال آبی جـاری همچنـان از ۴۴ 
درصـد پرشـدگی حکایـت دارد و هنـوز آب مـورد نیاز برای مصـارف مختلف 

جمع آوری نشده است.
بـه گـزارش خبرنـگار اقتصـادی ایرنا، با گذشـت بیـش از 8۰ روز از سـال آبی 
جدیـد، وضعیت سـدهای مهـم و بزرگ کشـور نشـان از آن دارد که همچنان 

۵۶ درصد سدها خالی است.
براسـاس آخرین آمار دفتر اطلاعات و داده های آب کشـور، میزان ورودی آب 
بـه سـدها از ابتدای سـال آبی جاری تـا ۱7 آذرماه با کاهـش ۲ درصدی همراه 
شـده اسـت.براین اسـاس از ابتدای سـال آبی جاری تا ۱7 آذرماه، سـه میلیارد 
و 7۰۰ میلیـون مترمکعـب آب وارد سـدهای مهـم و بـزرگ کشـور شـده که 
نسـبت به رقم سـه میلیارد و 79۰ میلیون متر مکعب سـال گذشـته، ۲ درصد 

کاهش نشان می دهد.

ظرفیت   2430 سامانه  است:  معتقد  گرگان  اتاق  رئیس 
خوبی برای تسهیل محیط کسب وکار است؛ اما اگر ماده 3 
قانون بهبود مستمر محیط کسب وکار اجرا شود، از همان 
ابتدا مانع از وضع بخش نامه های ناگهانی و غیرکارشناسی 

خواهد شد.
سامانه 2430 در راستای اجرای مواد 24 و 30 قانون بهبود 
به  و  پیگیری بخش خصوصی  با  مستمر محیط کسب وکار 
از  هدف  شد.  راه اندازی  و  طراحی  اقتصاد،  وزارت  همت 
از بخش نامه ها  به دور  و  ایجاد فضایی مناسب  این سامانه 
ناگهانی و بدون اطلاع قبلی، تصویب  و مقرراتی است که 

و اجرایی می شوند.
در رابطه با این سامانه امیر یوسفی، رئیس اتاق گرگان در 
گفت وگو با اتاق ایران آنلاین تصریح کرد: راه اندازی سامانه 
2430 فرصت بسیار مناسبی برای ثبت و پیگیری شکایات 

فعالان اقتصادی است.
یوسفی افزود: با اینکه مواد 24 و 30 قانون بهبود مستمر 
محیط کسب وکار به صراحت دستگاه های اجرایی را مکلف 
کرده که هرگونه تغییر در سیاست ها و مقررات را در مدت 
معینی قبل از اجرا اطلاع رسانی کنند؛ اما عدم توجه جدی 
به این قانون همواره مشکلاتی را برای واحدهای تولیدی، 
اقتصادی  بخش های  دیگر  و  واردکنندگان  صادرکنندگان، 

کشور ایجاد کرده است.
او ادامه داد: گاهی مشکلاتی در محیط کسب وکار به وجود 

اقتصادی  بدنه  به  را  جبرانی  غیرقابل  زیان های  که  آمدند 
کشور وارد کردند و موجب واکنش منفی به بازار شدند.

تصمیمات  جاری  سال  در  کرد:  تأکید  اقتصادی  فعال  این 
اعمال  حوزه  در  کارشناسی  غیر  بخشنامه های  و 
همچنین  و  مرغ  سیب زمینی،  صادرات  محدودیت های 
واردات پارچه و نیز وضع مقرراتی درباره فرانشیز کامیون ها 
در مرز اینچه برون در استان گلستان، فعالان اقتصادی را 
دچار دردسر کرد و با وجود گذشت چندین ماه، تبعات آن 

همچنان ادامه دارد.
برای  فرصتی  را   2430 سامانه  راه اندازی  یوسفی  امیر 
مطرح  را  خود  مشکل  بتواند  تا  دانست  اقتصادی  فعال 
اقتصادی  فعال  گذشته  در  داد:  ادامه  او  کند.  پیگیری  و 
نمی دانست مشکلات خود را در حوزه وضع بخش نامه های 
غیرکارشناسی و ناگهانی از چه مجرایی پیگیری کند و از 
نبود،  بود.  نشده  تعریف  پاسخگویی  مرجعی  قانونی،  نظر 
از  بخش  این  حل  برای  بتواند   2430 سامانه  امیدواریم 

چالش ها، موفق عمل کند.
به اعتقاد رئیس اتاق گرگان، توجه به دو نکته درباره این 
اطلاع رسانی  است  لازم  اینکه  اول  دارد؛  اهمیت  سامانه 
که  آن  از  استفاده  شیوه  و  سامانه  این  درباره  گسترده ای 
می تواند توسط دستگاه های اجرایی و اتاق های استانی در 

برنامه آموزشی گنجانده شود، صورت گیرد.
نکته دومی که مورد تأکید این فعال اقتصادی قرار گرفت 
تصمیمات  و  مقررات  بخشنامه ها،  صدور  که  بود  این 
غیرکارشناسی باید طبق یک الگوی مشخصی انجام شود، 
ابتدا  از  که  کنیم  تعریف  سازوکاری  است  لازم  درواقع 
مقرره ای خارج از چارچوب درست و دقیق آن ابلاغ نشود. 
اگر مشکل را ریشه ای حل کنیم دیگر نیازی به هیچ سامانه 

و اقدامات بعدی نیست.
یوسفی تصریح کرد: فعال اقتصادی با انواع چالش ها مواجه 
بخش نامه های  کردن  برطرف  و  حل  برای  پیگیری  است، 
غیرکارشناسی درواقع بار مضاعفی بر دوش او خواهد بود.

ماده  دولت  که  است  این  پیشنهاد  کرد:  خاطرنشان  وی 
می گوید  که  کسب وکار  محیط  مستمر  بهبود  قانون   3
اصلاح  یا  تدوین  هنگام  مکلفند  اجرایی  دستگاه های 
تشکل های  نظر  اجرایی،  رویه های  و  بخشنامه ها  مقررات، 
اقتصادی ذی ربط را استعلام کنند، اجرایی کند و این گونه 

به حل مشکل از سرچشمه بپردازد.

ثبت شکایت از تغییر مقررات
 به تسهیل محیط کسب وکار کمک می کند
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سجاد اسدی/ خبرنگار جهان اقتصاد
به مناسـبت “روز حسابدار” مهندس محمود نصیری مدیرعامل شرکت بهره برداری 
نفـت و گاز غـرب بـا همـکاران امور مالی دیـدار نمـوده و از کارکنان واحـد امور مالی 

به همین مناسبت تقدیر بعمل آورد.
مهنـدس نصیری ضمن عرض تبریک بمناسـبت روز حسـابدار, وظیفه حسـابداری 

و حسـابرسی را بسیار خطیر توصیف کرد و اختصاص یک روز به عنوان روز حسـابدار 
در تقویم را نشان دهنده ی اهمیت این شغل در سازمان ها و ادارات دانست.

وی در ایـن دیـدار بـه نقـش کلیدی واحد امـور مالی در ایجاد شـفافیت مـالی و تأثیر 
آن بـر تصمیم گیری هـای اسـتراتژیک شـرکت اشـاره نمـود و گفت: کارکنـان این 
واحد با عملکرد خود همواره در پیشـبرد اهداف عالیه شـرکت نقش به سـزایی دارند. 

لازم بـه ذکـر اسـت در ایـن جلسـه همچنیـن از کارکنـان واحـد امـور مـالی مناطق 
عملیـاتی تابعه شـرکت نیز با حضور روسـای این مناطق به صـورت ویدیو کنفرانس 

تجلیل به عمل آمد. 
در پایـان ایـن دیـدار همـکاران واحد امور مالی نیـز به بیان دیدگاه هـا و نقطه نظرات 

خود پرداختند.

 معاون پژوهشی و فناوری دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز 
اعلام کرد: استقبال دستگاههای اجرایی و شرکت های بخش 
خصوصی برای جذب دانشجویان و دانش آموختگان نخبه 

در این استان افزایش یافته است.
دکتر” افشین زرگر “ روز چهارشنبه به مناسبت روز دانشجو 
و هفته پژوهش در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: بر همین 

اساس دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز نیز برای معرفی 
دانشجویان و دانش آموختگان رشته های مختلف به 
دستگاههای اجرایی ، مراکز پژوهشی و صنایع پیشگام شده 
است.وی ادامه داد: تلاش ها بر این است تا با تقویت بنیه علمی 
و پژوهشی دانشجویان ، زمینه جذب آنها در مراکز دولتی، 

پژوهشی، واحدهای دانش بنیان و صنعتی فراهم شود.

معاون پژوهشی و فناوری دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز 
گفت: به مناسبت روز دانشجو و هفته پژوهش بیش از ۱۵۰ 
برنامه علمی و پژوهشی و همایش علمی توسط دانشکده 
های این دانشگاه تدوین شده و هر روز تعدادی از این برنامه 
ها اجرا می شود.زرگر گفت : مراسم تجلیل از برترین های 
هفته پژوهش دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز روز ۲8 آذرماه 

جاری برگزار خواهد شد.وی از همایش بین المللی مواد و 
متالورژی به عنوان یکی از برنامه های شاخص به میزبانی 
دانشگاه آزاد اسلامی البرز یاد کرد که در روزهای ۲۰ و ۲۱ 

آذرماه برگزار شد.
دانشگاه آزاد اسلامی البرز حدود ۵۴ هزار دانشجو در مقاطع 

مختلف آموزش عالی دارد .

 استاندار گیلان گفت : ستاد تنظیم بازار گیلان امسال به 
صورت آزمایشی نظارت بر بازار شب یلدا و اقلام پرمصرف آن 
را به اصناف واگذار کرده و با این پیش شرط که اقلام عرضه 
شده در گیلان گران تر از استان های همجوار نباشد، دخالتی 

در این زمینه نمی کند.
به گزارش ایرنا، هادی حق شناس روز چهارشنبه در جلسه 
ستاد تنطیم بازار استان اظهار کرد: این ستاد با اعتماد به نظام 
صنفی، نظارت و بازرسی بر اقلامی مانند میوه از جمله 
هندوانه، آجیل و خشکبار را به صورت آزمایشی به نظام 

صنفی واگذار می کند.
وی بیان کرد: ما به نظام صنفی اعتماد می کنیم اما اگر اقلام 
عرضه شده به مردم استان در شب یلدا گران تر از استان های 

همجوار باشدبه مفهوم ناموفق بودن این طرح است در غیر 
این صورت با ارائه گزارشی عملکرد صحیح نظارتی صنوف 

بر بازار را در سطوح کشوری بازتاب خواهیم داد.
استاندار گیلان تاکید کرد: سپردن نظارت ها به اصناف به 
معنی رهاکردن بازار نیست فقط دستگاه های نظارتی تغییر 
کرده و بازرسان اصناف جای بخش دولتی را می گیرند و 
صنف نرخ این اقلام را در بازار کنترل کرده و در صورت 
مشاهده تخلف آنها را به دستگاههای نظارتی معرفی می 

کند تا برخورد مناسب با آنها صورت گیرد.
وی در ادامه با اشاره به ناترازی در برق و گاز در فصل زمستان 
به علت برودت هوا که قطعی برق ۲ کارخانه بزرگ سیمانی 
را در روزهای اخیر در پی داشته است، گفت: قطع برق در 

شهرک های صنعتی 8۰ تا ۱۰۰ هزار نفر را در استان بیکار 
می کندو تولید کالا نیز محدود می شود که ضرر آن در آینده 
به مردم باز می گردد.وی تصریح کرد : باید با تغییر سبک 
زندگی و پوشیدن لباس گرم در زمستان و کاهش یک تا ۲ 
درجه ای دمای منازل مصرف انرژی را در استان مدیریت 
کرده و این تغییر باید ابتدا در زندگی خود مسئولان و مدیران 
اعمال شود و مردم این تغییر را ببینند.حق شناس با تاکید بر 
صرفه جویی در مصرف انرژی افزود: در صورتی که این 
موضوع جدی گرفته نشود ما با بحران و مشکل جدی در 
بحث انرژی مواجه می شویم. ما زمانی به موفقیت در این 
زمینه دست می یابیم که گفتار و عمل مان توامان باشد.وی 
تاکید کرد: طبق نظر کارشناسان؛ گیلان امسال زمستان 

سردتری را تجربه خواهد کرد که این شرایط افت فشار گاز و 
مشکل تامین برق را در استان بدنبال دارد از اینرو از مردم 
تقاضا می کنیم در منازل با پوشیدن لباس گرم و مناسب و 
کاهش درجه حرارت محیط به مدیریت این شرایط کمک 

کنند.
استاندار گیلان در این جلسه دستوراتی در مورد اختصاص 
زمین مناسب برای شرکت پشتیبانی امور دام برای ایجاد 
سردخانه ذخیره برخی تولیدات مانند مرغ را صادر کرد؛ حل 
مشکلات صادراتی، بخش های انجماد و عرضه به صورت 
قطعه بندی شده در شرکت سپید ماکیان نیز مصوباتی داشت 
و بر اساس تاکید انجام شده این مصوبات در صورتی لازم اجرا 
خواهند بود که نرخ این اقلام در گیلان با افزایش مواجه نشود

مدیرعامل سـازمان منطقه آزاد ماکو با برشـمردن ظرفیت هـای بزرگترین منطقه 
آزاد ایـران گفـت: در ایـن منطقـه زمینـه برای تبدیل بـه قطب علم و فنـاوری بین 

المللی فراهم می باشد.
حسین گروسی روز یکشـنبه در جمع دانشـجویان دانشـگاه آزاد اسلامی واحد ماکو 
به مناسـبت روز دانشـجو افزود: منطقه آزاد ماکو با دارا بودن اسـتعدادها و توانمندی 
هـای برتـر و موقعیـت جغرافیـایی خاص به واسـطه همجـواری با چندین کشـور 
خـارجی، ظرفیـت هـای لازم را برای تبدیل شـدن بـه قطب علم و فنـاوری  دارد و 
در صـورت اهتمـام همـه مسـئولان بـه ایـن امر مهـم و برنامـه ریزی دقیـق، این 

ظرفیت ها به فعلیت درآمده و زمینه بروز و ظهور بیشتری پیدا می کند.
وی بـا اشـاره بـه توافـق نامـه منعقـده بـا ریاسـت جمهـوری در راسـتای ایجـاد 
نخسـتین منطقـه آزاد دانـش بنیان و فناور افـزود: ما در حال حاضر بـه دنبال ایجاد 
منطقه آزاد علمی_ دانشـگاهی هسـتیم تا برای دانشـجویانی که به ترکیه، روسیه 
و آسیـای میانـه بـرای تحصیـل می روند بتوانیم دانشـگاهی ایجاد کنیـم و آن ها با 
وجـود دانشـگاه های داخـلی بـدون هزینـه گـزاف مـدرک تحصیـلی مشـترک 

دریافت کنند.

گـروسی خاطرنشـان سـاخت: یـکی از بهترین متدهـای ارتباط بین دانشـگاه ها و 
پـارک هـای علـم و فنـاوری وزارتخانه هـای مختلـف بـا دسـتگاه های اجـرایی 

استفاده از ظرفیت و پتانسیل اعضای هیات علمی و نخبگان است.
رئیـس هیئـت مدیره سـازمان منطقـه آزاد ماکو بیان داشـت:  اگر بـه فناوری های 
جدیـد توجـه نداشـته باشیـم و در صنایع به آنهـا بی توجهی کنیم بـه راحتی قدرت 

خود را در جهان از دست خواهیم.
وی بـا بیـان اینکه کشـورهای پیشـرفته در دنیا با اسـتفاده از علـم و فناوری قدرت 
خـود را افزایـش داده انـد خاطرنشـان سـاخت: زیرا به دنبـال اسـتفاده از قدرت نرم 
و ارزان هسـتند تـا بتواننـد بـا اسـتفاده از علـم و فناوری بـه پیشـرفت های زیادی 

دست پیدا کنند.
در این آئین از اساتید نمونه و دانشجویان تقدیر شد.

مدیرعامـل سـازمان منطقـه آزاد ماکو در پایان این مراسـم از ظرفیـت های ایجاد 
رشته پرستاری در دانشگاه آزاد اسلامی واحد ماکو بازدید کرد.

قاسم توانایی/ خبرنگار جهان اقتصاد
اسـتاندار فـارس موضـوع مهدویـت را جهان شـمول دانسـت و گفت: تبلیـغ و ترویج 

مهدویت باید بر اساس شرایط روز جامعه انجام شود. 
حسینعلی امیری ، در دیدار با اعضاء هیئت مدیره بنیاد مهدویت اسـتان فارس با اشـاره 
بـه اینکه موضوع منجی کـه در عالم تشیع مهدویت نامیده می شـود، موضوعی جهان 
شـمول اسـت، بیـان کـرد: این موضـوع در میـان تمام ادیـان و مذاهب مطرح اسـت و 

تبلیغ و ترویج مهدویت باید بر اساس شرایط زمان انجام شود. 
وی بـا بیـان اینکـه موضـوع مهدویت در میـان فرقه هـای مختلف شیعه نیـز تعاریف 
متفـاوتی دارد، اظهـار کـرد: این اعتقـادات و تعاریف گاه به افراط و تفریط کشیده شـده 

است اما نگاه به منجی ریشه در وجود انسان دارد.
اسـتاندار فـارس بـا تصریح اینکه امـروز مرزهای دانـش تغییر کـرده و فضای مجازی 
بخـش قابـل توجـهی از زندگی جامعـه را به خود اختصاص داده اسـت، افزود: اشـراف 
بـه ایـن واقعیت هـا به این معنا اسـت که باید در ترویـج و تبلیغ مهدویت قادر به پاسـخ 

دادن سئوالات و شبهات جامعه امروز باشیم.
امیـری همچنیـن بـر نقـش پـر رنگ آشـنایی بـا علـم کلام بـرای مبلغـان و مروجان 

مهدویـت تاکیـد کـرد و گفت: معتقدم وجود حضـرت ولی عصر)عج( موضـوعی صرفااً 
بـرای آینـده نیسـت؛ بلکه باید به اثـرات وجود پربرکت ایشـان در زمان حـال و زندگی 

کنونی توجه شود.
وی حضـور حضـرت مهدی)عـج( در زمان حـال را همچون آفتاب پشـت ابر توصیف 
کـرد و بیـان کـرد: اگـر چـه آفتاب پشـت ابر دیـده نمی شـود اما نـور، گرما و اثـرات آن 
محسـوس اسـت لذا ما با چشـم ظاهر قادر به دیدن وجود پربرکت آن حضرت نیسـتیم 

اما نور وجود ایشان در زندگی ما جاری است.
امیـری تصریـح کـرد: آثـار تربیتی آشـنایی با موضوع مهدویـت به ویژه در کـودکان و 

نوجوانان بسیار مهم بوده و نیازمند برنامه ریزی های دقیق و جدی است.
اسـتاندار فـارس اظهار کـرد: در ترویج و تبلیغ مهدویت علاوه بر در نظر گرفتن شـرایط 
روز جامعـه بایـد توجـه داشـته باشیـم کـه با هر فرد و قشـری متناسـب با خـودش به 
مباحثـه بپردازیـم. در ایـن نشسـت اعضای هیئـت مدیره بنیـاد مهدویت گـزارشی از 

اقدامات انجام شده را ارائه کردند.

اســتاندار لرســتان بــر ایجــاد شــهرک تخصــصی بــرای واحدهــای فنــاور 
در اســتان تأکیــد کــرد و گفــت: اصل توســعه درگــرو تحقیــق و پژوهش 

اتفاق می افتد.
سیــد ســعید شــاهرخی امــروز ۲۱ آذرمــاه در حاشیــه بازدیــد از 
نمایشــگاه دســتاوردهای هفتــه پژوهــش و فنــاوری اســتان در جمــع 
خبرنــگاران اظهــار کــرد: برگــزاری ایــن نمایشــگاه در ترغیــب روحیــه 

کارآفرینی و فناوری نوجوانان تأثیر بسزایی دارد.
وی گفــت: در ایــن نمایشــگاه شــاهد حضــور فنــاورانی هســتیم کــه بــا 
ــوعی را در  ــولات متن ــتند محص ــش روز توانس ــم و دان ــتفاده از عل اس

حوزه های مختلف تولید و در معرض دید علاقمندان قرار دهند.

ــار خــوب  ــوآوران اســتان را بسی ــاوران و ن ــوان فن اســتاندار لرســتان ت
ارزیــابی کــرد و بــا تأکیــد براینکــه بایــد ایــن تــوان تقویــت و توســعه 
پیــدا کنــد، تصریــح کــرد: پــارک علــم و فنــاوری حمایــت جــدی از ایــن 
ــک  ــم ی ــم بتوانی ــرد و امیدواری ــد ک ــان خواه ــرکت های دانش بنی ش
شــهرک تخصــصی بــرای واحدهــا احــداث کنیــم کــه هــم محــل دفتــر 
و هــم محــل تولیدشــان باشــد و در جهــت رشــد و ارتقــای آنــان گامی 

برداشته شده باشد.
شــاهرخی بــا بیــان اینکــه توســعه بــدون رویکــرد علــمی و روی آوردن 
بــه مســائل علــمی رخ نخواهــد داد و ایــن امــر بایــد مــورد اهتمــام ویــژه 
قــرار گیــرد بــا تأکیــد بــر اینکه اصــل توســعه در گــرو تحقیــق و پژوهش 

اتفــاق می افتــد، افــزود: ایــن زمینــه را هــم پــارک علــم و فنــاوی مهیــا 
ــه در  ــوبی ک ــتعدادهای خ ــه از اس ــت ک ــه ماس ــه هم ــد. وظیف می کن
اســتان داریــم حمایــت کنیــم؛ پــارک علــم و فنــاوری هــم بــرای همین 

کار ایجاد شده است.
نماینــده عــالی دولــت در اســتان گفــت: امــروز اگــر ایــن ۶۰ غرفــه را 
ــود  ــت وج ــه برک ــا از بخــش خصــوصی اســت، ب ــه ۳۰ ت ــم ک می بینی

فرزندان نخبه استان است.
ــلاش در  ــا ت ــدان خــوش فکــر لرســتان ب ــادآور شــد: فرزن شــاهرخی ی
واحدهــای دانش بنیــان محصولاتشــان را بــه نمایــش گذاشــتند. مسیــر 

همین است با قدرت این مسیر را انشالله ادامه می دهیم.

تجلیل از همکاران واحد امور مالی به مناسبت روز حسابدار

استقبال از جذب دانشجویان نخبه و فناور در مراکز صنعتی البرز

نظارت بر بازار شب یلدا در گیلان به نظام صنفی واگذار شد

زمینه برای تبدیل ماکو به قطب علم و فناوری فراهم است

استاندار فارس:

 تبلیغ و ترویج مهدویت بر اساس شرایط روز جامعه انجام شود

استاندار مطرح کرد

ایجاد شهرک تخصصی برای واحدهای فناور در لرستان

زینت هلیلی / خبرنگار جهان اقتصاد
سخنگو و مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان 
گفت: شهرداری اصفهان با هدف تشویق نسل جوان به مشارکت 
در فعالیت های فرهنگی و هنری، بخش دانش آموزی را به دومین 
جشنواره ملی »رادیو صدای شهر« اضافه کرده است تا فرصتی 
برای نمایش خلاقیت و توانمندی دانش آموزان در زمینه تولید 
پادکست و عکس فراهم شود.به گزارش اداره ارتباطات رسانه 
ای شهرداری اصفهان، سید علی معرک نژاد با اعلام این خبر گفت: 
نخستین دوره جشنواره ملی »رادیو صدای شهر« با شرکت آثاری 
در حوزه های فرهنگ شهروندی، خدمات شهری، حمل ونقل و 
اطلاع رسانی برگزار شد، اما سال جاری بخش دانش آموزی به 
جشنواره اضافه شده است تا نوجوانان و جوانان در این حوزه نقش 
دانش آموزان می توانند در  افزود:  ایفا کنند.وی  فعال تری 

زمینه های تولید پادکست و عکس شانس خود را برای کسب 
یکی از ۱۰ جایزه اسکوتر برقی که به برندگان اهدا خواهد شد، 
امتحان کنند.مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
اصفهان مهلت ارسال آثار را تا سی ام آذر اعلام کرد و گفت: اختتامیه 
این جشنواره دی ماه سال جاری برگزار خواهد شد و شهروندان 
برای دریافت اطلاعات بیشتر و ثبت نام می توانند به وبگاه جشنواره 
به نشانیhttps://festival.iriborg.ir/یا شبکه های 
اطلاع رسانی شهرداری اصفهان مراجعه کنند.وی در ادامه با اشاره 
به برگزاری چهل وهشتمین ویژه برنامه »به احترام مردم 
اصفهان« تصریح کرد: جشن پایان حفاری تونل های بخش 
شمالی خط دو متروی اصفهان به زودی برگزار خواهد شد. این 
پروژه مراحل نهایی خود را طی می کند و امیدواریم شهروندان 

در آینده نزدیک از خدمات این خط بهره مند شوند.

سخنگو و مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان خبر داد:

برگزاری دومین جشنواره ملی »رادیو صدای شهر« با بخش ویژه دانش آموزی
اخبار

هفته چهارم لیگ برتر والیبال بانوان کشور
مقاومت شهرداری تبریز با اقتدار برد 

سیما نیک رفتار / خبرنگار جهان اقتصاد
هفتـه چهـارم لیـگ برتـر والیبـال بانـوان کشـور مقاومـت شـهرداری تبریز 

ماداکام تهران را با اقتدار برد
بـه گزارش روابط عمومی باشـگاه مقاومت شـهرداری تبریز، بازیکنـان با ارایه 
یـک بـازی منسـجم و اجرای دقیق برنامـه های کادر فـنی در زمین، ۳ بر صفر 

به پیروزی دست یابند

برتـری دریافـت و تسـلط مهاجمان روی تـور و ناهماهنـگی بازیکنان حریف، 
باعث شد بازی یک حرفه به سود بانوان تبریزی به پایان برسد

این تیم در دیدار بعدی مقابل تیم ملی زیر۲۰ سال صف آرایی خواهد کرد

پیروزی ارزشمند خارج از خانه مقاومت 
شهرداری در خانه صدرنشین

رعنا نیک رفتار / خبرنگار جهان اقتصاد
تیـم بسـکتبال مقاومـت شـهرداری تبریز در یـکی از بازی های سـخت خارج 

از خانه خود مقابل تیم صدرنشین گروه A به پیروزی دست یافت. 
بـه گـزارش روابـط عمومی باشـگاه مقاومت شـهرداری تبریز این مسـابقه در 
جریـان هفتـه هفتم ایـن رقابت ها و به عنـوان آخرین بازی دور رفت در شـهر 
امیدیـه خوزسـتان برگـزار شـد و در پایـان تیـم مقاومـت شـهرداری تبریز با 

نتیجه ۶۵ بر ۶8 صاحب برتری شد. 
لیـگ دسـته یـک حرفـه ای ایران بـا برگـزاری بازی هـای هفته هفتـم به نیم 
فصـل رسیـد و تیـم ها پـس از اسـتراحتی ۱۰ روزه، مجددا به میـدان خواهند 

رفت. 
بـر ایـن اسـاس، تیـم مقاومـت شـهرداری تبریـز در جریـان هفتـه هشـتم و 
نخسـتین بازی از دور برگشـت، روز سی ام آذر ماه میهمان تیم مهر پارسـا در 

کرج می باشد.
 شـایان ذکـر ایـن که تیـم مقاومت شـهرداری در بـازی رفت )هفتـه اول( تیم 

مهرپارسا کرج را در تبریز 7۵-۶۵ شکست داده بود.
این دومین پیروزی خارج از خانه این فصل تیم مقاومت شهرداری بود.

افزایش ۲۹ درصدی درآمد گمرکات 
هرمزگان محقق شد

ناظر گمرکات اسـتان هرمزگان و مدیر کل گمرک شـهید رجایی از افزایش ۲۹ درصدی 
درآمد گمرکات از ابتدای سـال جاری تاکنون نسـبت به مدت مشـابه سـال گذشته خبر 

داد.
محمدرضـا آگاهی روز چهارشـنبه در جمـع خبرنگاران بـا بیان اینکه امسـال ۲۲ هزار و 
۹۱۵ دسـتگاه خـودرو از گمرکات هرمزگان ترخیص شـده، اظهار کرد: سـهم گمرکات 
هرمـزگان از واردات خودروهـای ترخیـص شـده معادل ۷۸ درصد کل کشـور اسـت که 
از ایـن میـزان گمرک شـهید رجایی بـا ترخیص ۱۶ هزار و ۲۴۳ دسـتگاه خـودرو معادل 
۵۵ درصد، بیشـترین میزان ترخیص خودروهای وارداتی کل کشـور و در کمترین زمان 

ممکن را به خود اختصاص داد.
وی بـا بیـان اینکـه سـهم گمـرکات هرمـزگان از مجموع مبـادلات تجاری کشـور ۳۴ 
میلیـون تـن و بـه ارزش ۲۱ میلیـارد دلار بوده اسـت، افـزود: در مجموع، امسـال در رویه 
صـادرات غیـر نفـتی ۲۸ میلیـون و ۵۱۲ هـزار تن کالا از گمرکات اسـتان به کشـورهای 

مقصد صادر گردید که ارزش این صادرات هفت میلیارد و ۷۴۸ میلیون دلار بوده است.
ناظـر گمرکات اسـتان هرمزگان و مدیر کل گمرک شـهید رجایی تصریح کـرد: در رویه 
واردات در ۸ ماهه امسال ۵ میلیون و ۴۸۵ هزار تن کالا با ارزش ۱۳ میلیارد و ۵۲۹ میلیون 

دلار از گمرکات استان هرمزگان وارد کشور و ترخیص شده است.

پارک ۱0 هکتاری که ژوان در سنندج افتتاح 
شد

 پـارک ۱۰ هکتـاری کـه ژوان و بزرگترین دیـواره صخره نوردی روباز کشـور با 
حضور جمعی از مسئولان و ورزشکاران در سنندج افتتاح شد.

سیـد انـور رشیدی امروز )۲۱ آذر( در مراسـم افتتاح پـارک ۱۰ هکتار که ژوان 
به انتظارات و ظرفیت های بالای اسـتان به ویژه شـهر سـنندج در رشـته های 
مختلـف ورزشی گریـزی زد و گفـت: کردسـتان بـا توجـه بـه ظرفیت هـا و 
اسـتعدادهای ورزشی کـه دارد در بعُد قهرمانی رشـته های مختلف ورزشی در 

آینده جایگاه بسیار خوبی در سطح کشور خواهد داشت.
شـهردار سـنندج بـه برنامه ریزی مدیریت شـهری در راسـتای احـداث ۱۴۳ 
هکتـار فضـای سـبز طی دو سـال در سـنندج اشـاره و گفـت: توزیـع خدمات 
شـهرداری در سـطح شـهر عادلانه اسـت و با همین دیدگاه تمام نقاط شـهر را 
بـا توجـه بـه زیسـت بوم و جمعیـت دیده ایـم و در قالـب پارک هـای بـزرگ 

مقایس و درون محله ای اقدامات قابل توجهی انجام شد.
رشیدی اضافه کرد: شـهرداری سـنندج در کنار توجه بـه ورزش های همگانی 
کـه رسـالت اصلی این نهاد اسـت در حمایـت از ورزش قهرمانی در رشـته های 

مختلف نیز غافل نبوده  است.
وی اضافـه کـرد: مرتفع تریـن دیـواره صخره نـوردی غرب کشـور نیز بـا ارتفاع 
۱۵ متـر امـروز همزمان با افتتاح پارک ۱۰ هکتاری که ژوان در شـهر سـنندج 

افتتاح و در اختیار ورزشکاران قرار گرفت.
بـه گفتـه شـهردار سـنندج، در نقطـه غـربی شـهر سـنندج در ادامـه احداث 
پارک هـای موضـوعی از پـارک زیبای امیریه بـه پارک کـه ژوان می رسیم، این 
پـارک در بخـشی از دامنـه شـرقی کـوه آبیـدر و روی مسیر اصـلی کمربندی 

آبیدر و در مجاورت منطقه مسکونی تکیه وچمن قرار دارد.
وی بـا بیـان اینکـه ارتقـا و بازسـازی پـارک کـودک برنامـه بعدی شـهرداری 
سـنندج در ایـن مسیـر بـود، گفت: پـارک کودک در گذشـته فقط نـام پارک 

کودک را یدک می کشید که بهسازی و بازسازی کردیم.
رشیـدی خاطرنشـان کرد: معتقدیم اگر شـهر سـنندج را در معنـای واقعی به 
شـهر دوسـت دار کودک و کهنسـال ها تبدیل کنیم در زمینه خدمت رسـانی 

به جامعه معلولین و کم توان ها نیز بهترین عملکرد را داشته ایم.
وی بـا بیـان اینکـه توجه به مناسب سـازی معابـر و اجرای پروژه هـای عمرانی 
بـا همیـن دیدگاه در این دوره از فعالیت مدیریت شـهری به صورت ویژه انجام 
شـده اسـت، افزود: پارک هـای بزرگ مقیاسی همچون لاوان، روجیـار، که ژوان 
و گذرگاه هـای ورزشی افتتـاح شـده و چندیـن پـارک بـزرگ دیگـر در نقـاط 
مختلـف شـهر سـنندج در حـال اجراسـت کـه بـه زودی آنهـا هـم مـورد 

بهره برداری قرار می گیرند.
به گفته شـهردار سـنندج، پارک ۵ هکتاری در ورودی نایسـر نیز با پیشـرفت 
فیزیـکی بیـش از 7۰ درصـد در حال اجراسـت ایـن پارک و گذرهـای ورزشی 
در حـال احـداث هم به شـرط مسـاعد بودن هوا تا پایان سـال بـه بهره برداری 
می رسـند.وی اضافـه کـرد: ایـن زیرسـاخت های ورزشی و تفریـحی بـا هدف 
توسـعه ورزش هـای همـگانی و دوری جوانـان از آسیب هـای اجتمـاعی و بـه 
منصـه ظهور رسـاندن ظرفیت جوانان در عرصه ورزش هـای ملی و بین المللی 

احداث می شود.
وی اضافه کرد: مردم کردسـتان و به ویژه سـنندج لیاقت خدمت بیشـتر دارد 

امیدواریم این روند را با سرعت و قدرت هرچه بیشتر ادامه دهیم.
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 رئیس سازمان اسناد و کتابخانه  ملی ایران گفت: کتابخانه های ملی می توانند با تقویت 
روابط فرهنگی و علمی بین ملت ها یک نقش کلیدی در دیپلماسی فرهنگی ایفا کنند

غلامرضا  ایران،  ملی  کتابخانه  و  اسناد  سازمان  عمومی  روابط  از  ایرنا  گزارش  به 
مسکو  در  که  بریکس  کشورهای  ملی  کتابخانه های  روسای  اجلاس  در  امیرخانی 
برگزار شد، با تأکید بر نقش کتابخانه های ملی به  عنوان پل های ارتباطی فرهنگی 
اظهار داشت: کتابخانه های ملی به دلیل ماهیت بی طرفانه خود، می توانند به تقویت 
روابط فرهنگی و علمی بین ملت ها کمک کنند و نقشی کلیدی در دیپلماسی فرهنگی 

ایفا کنند.
وی با اشاره به پیشینه درخشان تمدن های کشورهای عضو بریکس افزود: میراث 
با شکوه فرهنگی، علمی و هنری این کشورها، از مصر باستان، دستاوردهای علمی 
چین در صنعت کاغذ و چاپ تا کتابخانه های تاریخی هند و نسخه های خطی نفیس 
نگهداری  شده در کتابخانه های کشورهای نظیر ترکیه، ایران و امارات متحده عربی 
پیشتازی  از  اروپا، همگی شواهدی  و  آسیا  منطقه غرب  در  اسلامی  میراث غنی  و 

کشورهای عضو بریکس در عرصه کتاب و میراث مکتوب بشری است.
امیرخانی پیشنهادهایی برای گسترش همکاری های فرهنگی میان کشورهای عضو 
مشترک،  فرهنگی  هفته های  و  نمایشگاه ها  برگزاری  گفت:  و  کرد  مطرح  بریکس 
تبادل منابع علمی و اطلاعاتی و راه اندازی بخش های فرهنگی در کتابخانه های ملی 
برای معرفی و ترجمه متون ادبی ملی، می تواند گام های مؤثری در ارتقای هم افزایی 

فرهنگی و علمی میان کشورهای عضو بریکس بردارد.
رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران با اعلام آمادگی این سازمان برای میزبانی 
یکی از اجلاس های آتی بریکس بیان کرد: سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران با 
بهره گیری از ظرفیت های فرهنگی و تاریخی غنی کشور، آماده است تا نقشی پیشگام 
و مؤثر در اجرای پروژه های مشترک فرهنگی، علمی و اطلاعاتی در سطح بین المللی 
ایفا کند و به تقویت همکاری های پایدار و مؤثر میان کشورهای عضو بریکس یاری 
کند.به گزارش ایرنا بریکس »BRICS« یک سازمان بین المللی با عضویت برزیل، 

روسیه، هند، چین، آفریقای جنوبی، مصر، اتیوپی، امارات متحده عربی و ایران است. 
این سازمان که در ابتدا برای برجسته سازی فرصت های سرمایه گذاری شکل گرفت، به 
شکل یک بلوک ژئوپلتیک تکامل پیدا کرد و از سال ۲۰۰۹ دولت های عضو آن سالانه 
نشست های رسمی برگزار می کنند و سیاست های چندجانبه را باهم هماهنگ می کنند

متقابل  یاری  و  برابری  اساس عدم مداخله،  بر  بریکس عمدتااً  اعضای  روابط میان 
انجام می شود. مجموع اعضای این سازمان حدود ۴۵ درصد توان اقتصادی دنیا را 
ایران برای  امیرخانی رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی  شکل می دهد.غلامرضا 
 )BRICS( شرکت در نشست رؤسای کتابخانه های ملی کشورهای عضو بریکس
سفر کرده است، این سفر در پاسخ به دعوت وادیم دودا رئیس کتابخانه دولتی روسیه 
با هدف تبادل نظر پیرامون ظرفیت های فرهنگی و علمی کشورهای عضو بریکس 
ارائه  پایگاه های داده مشترک و  ابتکارات کتابخانه ای در زمینه راه اندازی  و بررسی 
خدمات دیجیتال فراگیر به کاربران انجام شده است.امیرخانی در کنار حضور در دو 
نشست چندجانبه، با هدف تقویت روابط علمی و فرهنگی با روسیه، از کتابخانه ملی، 
آرشیو ملی و کتابخانه دولتی این کشور بازدید می کند. رئیس سازمان همچنین در 
از جمله اسامه  با رؤسای کتابخانه های ملی کشورهای بریکس  دیدارهای دوجانبه 
طلعت رئیس آرشیو و کتابخانه ملی مصر، آجای پراتاپ سینگ رئیس کتابخانه ملی 
هند، عبدالله ماجد رئیس آرشیو و کتابخانه ملی امارات متحده عربی و کپی مادومو 

رئیس کتابخانه ملی آفریقای جنوبی به گفت وگو خواهد پرداخت.

کتابخانه های ملی نقش کلیدی در دیپلماسی فرهنگی دارند

برگزاری بیست و پنجمین و بیست و ششمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان گلستان با حضور استاندار گلستان در محل سالن جلسات شهید باهنر استانداری گلستان

بیست و پنجمین و بیست و ششمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان گلستان

 سینماهای کشور طی روز گذشته، با ۳۳۲ هزار مخاطب، بهترین 
عملکرد روزانه پنج سال اخیر را به ثبت رساندند.

به گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، سینماهای کشور طی روز گذشته 
)سه شنبه ۲۰ آذر(، یک عملکرد چشمگیر داشتند و توانستند با ۳۳۲ 
هزار مخاطبی که طی سه هزار و ۷۱۰ سانس به تماشای فیلم ها 

نشستند، بهترین عملکرد پنج سال اخیر را به ثبت برسانند.
گیشه روز گذشته نیز به ۱۱ میلیارد و ۷۴۰ میلیون تومان رسید که 
رکوردی قابل قبول برای یک سه شنبه نیم بها به حساب می آید. 
سینما با این عملکرد، بهترین آمار مخاطب روزانه خود را پس از سال 
۹۸ به ثبت رساند. هرچند با توجه به نبود آمار فروش روزانه سینماها 
تا قبل از سال ۹۹، احتمالا این میزان مخاطب، پس از سال ۷۹ 
سینماها به ثبت نرسیده است که در این صورت، باید این آمار را یک 

رکوردشکنی پس از ۲۳ سال تصور کرد.
قطعا اصلی ترین دلیل این رکوردشکنی را باید در اکران سه قطبی 
سینماها تلقی کرد. نمایش همزمان سه کمدی پرمخاطب 
»۷۰سی«، »زودپز« و »صبحانه با زرافه ها«، حجم بالایی از 
مخاطبان این گونه سینمایی را به سینماها کشانده است. البته که 
اکران کنونی، یک سه قطبی جذاب کودکانه و نوجوانانه نیز دارد: 
همزمانی نمایش سه فیلم »باغ کیانوش«، »ببعی قهرمان« و 
»شنگول و منگول« نیز باعث شد تا مخاطبان هدف خوبی را روانه 
سینماها کرده و تلاقی این ۲ سه قطبی، زمینه ساز این استقبال خوب 

باشد.طی اکران روز گذشته، نخستین فیلم بلند سینمایی بهرام 
افشاری )۷۰سی(، بهترین عملکرد را در میان فیلم های اکران 
داشت و توانست با جذب ۲۲۷ هزار مخاطب، ضمن رکوردشکنی 

جذب مخاطبان روزانه سینما، به گیشه هشت میلیارد تومانی برسد. 
»زودپز«، پس از ۲ ماه، همچنان مخاطب دارد. کمدی رامبد جوان 
با ۳۸ هزار مخاطب، یک میلیارد و ۳۳۰ میلیون تومان فروخت. 

دومین ساخته سینمایی سروش صحت )صبحانه با زرافه ها(، کمی 
بیش از ۲۸ هزار مخاطب داشت و توانست به گیشه یک میلیارد و 
۱۰۰ میلیون تومانی برسد.»باغ کیانوش« نیز با جذب ۱۴ هزار 
مخاطب، به گیشه ۴۴۰ میلیون تومانی رسید. پنجمین فیلم پر اقبال 
روز گذشته به انیمیشن »ببعی قهرمان« اختصاص داشت که با ۱۱ 
هزار و ۳۰۰ مخاطب، ۴۲۹ میلیون تومان فروخت. شنگول و منگول، 
خائن کشی، شهر گربه ها ، قلب رقه، پول و پارتی و مفت بر، به ترتیب 

دیگر فیلم های پرمخاطب روز گذشته سینماها بودند.
اکران اواخر پائیز، همواره یک بازه وسوسه انگیز برای صاحبان آثار 
سینمایی بوده است. در این مدت با توجه به تثبیت سبک زندگی 
شش ماه دوم خانواده ها و البته وفق پیدا کردن مردم با سرمای هوا، 
مخاطبان زیادی به سینماها می روند و بنابراین همواره این بازه با 

اقبال خوبی از سوی مخاطبان مواجه بوده است.
پس از رکوردشکنی سه شنبه گذشته، همان گونه که پیشتر عنوان 
کردیم، این اتفاق بار دیگر به وقوع پیوست تا در این سه شنبه، بیش 
از پنج درصد بر میزان مخاطبان افزوده شود. اکنون انتظار می رود با 
توجه به تبلیغات دهان به دهان مخاطبان، رکورد کنونی نیز برای 
هفته های آتی بهبود یابد تا سینما با تداوم این روند روبه رشد، تا پایان 
سال با بیش از ۳۳ میلیون مخاطب، قله دو هزار میلیاردی را فتح 
کرده و یکی از شاخصه های مهم فرآیند صنعتی شدن را با موفقیت 

پشت سر بگذارد.

رکورد ۵ ساله مخاطبان روزانه سینما شکسته شد اخبار

تصویربرداری سریال »رویای نیمه شب« به 
پایان رسید

تصویربـرداری سـریال »رویای نیمه شـب« به کارگردانی حسـن آخوندپور و 
سعید سعدی به پایان رسید.

بـه گـزارش خبرگـزاری مهر به نقـل از روابط عمـومی سـریال، تصویربرداری 
سـریال »رویای نیمه شـب« به کارگردانی حسـن آخوندپـور و تهیه کنندگی 

سعید سعدی با معرفی سوگل طهماسبی در نقش عطیه به اتمام رسید.
همزمـان بـا پایان تصویربرداری »رویای نیمه شـب« در آبادان و شـهرک دفاع 

مقدس، مراحل فنی این سریال آغاز شد.
سـوگل طهماسـبی پیـش از ایـن در سـریال »عشـق کـوفی«، »بازپـرس«، 

»نجلا«، »گاندو« و »خانه امن« ایفای نقش کرده است.
این سـریال تاریخی به نویسـندگی سید حسین امیرجهانی محصول سـازمان 
هنـری رسـانه ای اوج اسـت کـه اقتبـاسی آزاد از رمـان مطـرح »رویـای نیمه 

شب« نوشته مظفر سالاری است.
بهـاره افشـاری، حسـن معجونی، مه لقا باقری، محسـن قصابیـان، نسیم ادبی، 
سـعید شـریف، نادر سـلیمانی و آیـدا ماهیانی بـه عنوان بازیگران این سـریال 
معـرفی شـده اند و سـایر بازیگـران و عوامل این سـریال تاریخی نیـز به زودی 

معرفی می شوند.
»رویای نیمه شـب« بعد از سـریال تاریخی »عشـق کـوفی« دومین همکاری 

سوگل طهماسبی با حسن آخوندپور است.

سعید شیخ زاده: »مجرینو« راهی برای 
استعدادیابی در حوزه اجراست

مجـری برنامـه تلویزیونی »مجرینو« که از شـبکه امید پخش می شـود درباره 
نقش این برنامه در استعدادیابی و آموزش نوجوانان علاقه مند به اجرا گفت.

سـعید شیـخ زاده مجری برنامـه »مجرینـو« در گفتگو با خبرنگار مهـر درباره 
ویـژگی هـای ایـن برنامه اسـتعدادیابی اجـرا بیان کـرد: حضور در ایـن برنامه 
بـرای مـن به عنـوان یک مجری بسیار با اهمیت اسـت، زیرا قالـب اصلی برنامه 
بـر اسـتعدادیابی در حـوزه اجـرا و ارائـه آموزش هـای مهـم بـرای نوجوانـان 

متمرکز است.
وی اضافـه کـرد: ایـن برنامـه به نوجوانـان علاقه مند بـه اجرا کمـک می کند تا 
بـا آموزش هـای حرفه ای اسـتادان و پیشکسـوتان وارد عرصه رسـانه شـوند و 

پلکانی برای شروع به کارشان باشد.
شیـخ زاده در ادامـه بـا اشـاره بـه رویکـرد تلویزیـون در سـاخت برنامـه هـای 
اسـتعدادیابی تصریـح کـرد: پیـش از این برنامه هـایی در زمینه اسـتعدادیابی 
موسیـقی، بازیگری و اسـتندآپ کمـدی در تلویزیـون داشـته ایم، اما تاکنون 
مسـابقه ای برای اسـتعدادیابی اجرا برگزار نشـده بود. این برنامه مسیر را برای 
نوجوانـانی که هیچگونه آگاهی در مـورد کار اجرا ندارند، باز می کند و امیدوارم 
بـه افـرادی کـه شایسـتگی لازم را دارنـد، کمـک کنـد تـا در آینـده به عنـوان 

مجریان تلویزیون فعالیت کنند.


